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Brith Fäldt (V) §§89-110 
Mikael Borgh (V) 
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Maria Truedsson (S) ersätter Ruth Rahkola (S) 
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Hans Ölund (C) ersätter Majvor Sjölund (C) 
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Maria Öman (Kommunsekreterare)  
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Innehållsförteckning sid 

§ 89 Piteförslag om nytt multiaktivitetsområde för ett attraktivt Piteå 6 

§ 90 Medborgarförslag om att namnsätta vägen mellan Västra kajen till 
Hallgrensvägen 8 

§ 91 Medborgarförslag om att hedra Sven-Erik Meyer 10 

§ 92 Rapportering av ej verkställda beslut lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) för fjärde kvartalet 2023 12 

§ 93 Rapportering av ej verkställda beslut Socialtjänstlagen (SoL) för fjärde 
kvartalet 2023 14 

§ 94 Kriterier för vigselförrättare 15 

§ 95 Avtalssamverkan - tillsyn och kontroll 17 

§ 96 Avveckling av verksamheten i Lillpite Kraft AB 19 

§ 97 Skyddsföreskrifter Svensbyfjärdens ytvattentäkt 21 

§ 98 Fördjupad översiktsplan Öjebyn - Antagande 24 

§ 99 Detaljplan bostadsändamål, skola och idrottshall - del av Pitholm 60:16 
(Pitholmshöjden) 32 

§ 100 Detaljplan för bostadsändamål och centrum m.m. - del av Pitholm 45:3 och 
60:16 - Strömnäsbacken etapp 2 37 

§ 101 Verksamhetsområde för vatten och avlopp (VA) 42 

§ 102 Riktlinjer med grundläggande krav för föreningsbidrag 44 

§ 103 Reglemente för samverkansråd 46 

§ 104 Reglemente för attest 48 

§ 105 Reglemente för bokföring och redovisning 49 

§ 106 Avgifter inom offentlig plats, dispenser och parkering 50 

§ 107 Motion (C) om grön plan för Piteå 55 

§ 108 Motion (SLP) om att svenska språket ska användas 57 

§ 109 Motion (SLP) - Piteå blir en förvaltningskommun för samiska, finska och 
meänkieli 65 

§ 110 Motion (SLP) - Gratis mensskydd på alla kommunala arbetsplatser 68 

§ 111 Motion (SLP) om omställningsstöd för förtroendevalda 73 
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§ 112 Motion (SLP) om ersättningar och arvoden 76 

§ 113 Motion (SLP) om fritt wifi till alla i Piteå kommun 78 

§ 114 Motion (V) - inför gratis kollektivtrafik för alla kommunens barn och 
ungdomar under 19 år 80 

§ 115 Motion (SLP) om små bussar vid låg trafik 83 

§ 116 Motion (SLP) om miljöfrågor och åtgärdskrav 85 

§ 117 Motion (SLP) - Porsnäsfjärden 90 

§ 118 Motion (SLP) om lokal upphandling från landsbygden 93 

§ 119 Motion (V) om skolfrukost 95 

§ 120 Motion (SLP) - Vänort med Ukraina 99 

§ 121 Motion (SD) om modulära kärnkraftverk 101 

§ 122 Avsägelse ledamot (S) - Kultur- och fritidsnämnden 2023-2026 103 

§ 123 Avsägelse ersättare (S) - Barn- och utbildningsnämnden 2023-2026 104 

§ 124 Avsägelse ersättare (S) - Socialnämnden 2023-2026 105 

§ 125 Avsägelse av ledamot (S) - Kommunfullmäktige mandatperioden 15 oktober 
2022-14 oktober 2026 106 

§ 126 Avsägelse nämndemän vid Luleå Tingsrätt 2024-2027 107 

§ 127 Redovisning av anmälda handlingar 108 

§ 128 Motion (SLP) - Generellt undantag mot förbudet att elda trädgårdsavfall på 
tomten 110 

§ 129 Motion (SLP) - vid anordnade av offentlig majbrasa så räcker det med att 
informera om plats och tid till Räddningstjänsten 111 

§ 130 Motion (SLP) - Halkkörning för hemtjänstpersonal 113 

§ 131 Motion (SLP) (SJV) - Översyn av antalet anställda i Piteå kommun 114 

§ 132 Motion (MP) - Sänkning av hastighetsgränsen vid förskolor 115 

§ 133 Motion (SLP) - Skyddat boende i kvinnojourens regi 116 

§ 134 Motion (M) - Ändring av utbetalning omställningsstöd enligt OPF-KL18 117 

§ 135 Motion (MP) - Riktlinjer för skötsel av vägkanter för att gynna pollinatörer 118 

§ 136 Motion (M) - Inför utmaningsrätt i kommunal verksamhet 119 

§ 137 Motion (SLP) -  Mätning av avloppsslam avseende förekomst av narkotika 120 

§ 138 Motion (MP) - Färdmedelsneutral reseersättning för förtroendevalda 121 
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§ 139 Motion (SLP) - Särskild fullmäktigeberedning för motioner 122 

§ 140 Motion (MP) - Kemikalieplan 123 

§ 141 Interpellation (SLP) - Beredskapskyrkogårdar 124 

§ 142 Interpellation (SLP) - Markbygden Ett, ansökan om rekonstruktion 126 
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§ 89 Piteförslag om nytt multiaktivitetsområde för ett 
attraktivt Piteå 

 Diarienr 23KS194 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår Piteförslaget om nytt multiaktivitetsområde för ett 
attraktivt Piteå. 

Ärendebeskrivning 

Det har inkommit ett Piteförslag med rubrik enligt ovan som föreslår: 
 
att ett nytt multiaktivitetsområde och mässyta anläggs i anslutning till området i slutet 
av Hamnvägen/anslutning E4/Sundsgatan och Norra ringen.  
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande: 
 
Som förslagslämnaren skriver så är det viktigt att kommunen kan erbjuda flexibla 
miljöer som kan möta många intressen och varierande behov. Ett 
multiaktivitetsområde med såväl hallar för olika idrotter och konserter och evenemang 
skulle vara ett välkommet tillskott till hela kommunen och också bidra till att utveckla 
Piteå som en mer attraktiv besöksstad.  
 
En sådan investering kan dock komma att uppgå till minst 200–250 miljoner kronor 
och ha driftskostnader i storleksordningen 10–15 mkr årligen när man tittar på 
liknande anläggningar. För att en sådan multiarena ska kunna bli verklighet måste 
också Piteå kommun troligen förbinda sig att hyra en stor del av halltiderna vilket kan 
innebära årliga kommunala driftsbidrag vilka ska ställas mot de behov som föreligger 
när det gäller investeringar i skola, omsorg och välfärd. Till detta ska läggas de mycket 
stora investeringar som kommer att krävas för att kommunal infrastruktur ska kunna 
kopplas till den kommande Norrbotniabanan.  
 
Förslaget är inte realistiskt i nuläget då den i förslaget föreslagna placeringen tangerar 
Norrbotniabanans järnvägskorridor vilket medför att Trafikverket inte tillråder en 
sådan planering innan den slutliga stäckningen av järnvägen är beslutad, vilket kan 
dröja upp till fem år. Till detta ska läggas att den beslutade centrumnära dragningen av 
järnvägen inte skulle skapa trafikala synergier som gör placeringen attraktiv. 

 
Förslagsställaren yttrar sig över förslaget.  
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Yrkanden 

Kata Nilsson (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Piteförslag - Nytt multiaktivitetsområde för ett attraktivt Piteå 

• Karta -  Nytt multiaktivitetsområde för ett attraktivt Piteå 

• Illustration evenemangsområde 

• Politiskt anförande - Nytt multiaktivitetsområde 
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§ 90 Medborgarförslag om att namnsätta vägen mellan 
Västra kajen till Hallgrensvägen 

 Diarienr 22KS212 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget om att namnsätta vägen mellan Västra 
kajen till Hallgrensvägen. 

Reservation 

Mats Dahlberg (MP) och Helén Lindbäck (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Mats Dahlbergs (MP) yrkande. 

Ärendebeskrivning 

Ett medborgarförslag har inkommit som föreslår: 
 
att vägen mellan Västra kajen och Hallgrensvägen namnsätts till ”Promenadstråket” 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 26 september 2022, § 118, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
 
Förslagsställaren föreslår att vägen från Västra kajen till Hallgrensvägen skall kallas 
för Promenadstråket. 
 
Vägen utgör enligt detaljplanen del av parkområdet Södra hamn och är ett 
promenadstråk, som inte är klassat som väg, gång- eller cykelväg. Den är därför inte 
officiellt namnsatt. Promenadstråket är i dagsläget allmänt känt som Södra hamns 
strandpromenad. 
 
Kommunledningsförvaltningen ser inget behov av att promenadstråket officiellt 
namnsätt föreslår därför att Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget.  

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
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Mats Dahlberg (MP): Återremiss för att förtydliga orsaken till avslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden meddelar att han först avser att ställa proposition på yrkandet om 
återremiss, om Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras vid dagens 
sammanträde kommer därefter proposition ställas på övriga yrkanden. 

  

Ordföranden ställer proposition på yrkandet om återremiss och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde. 

  

Ordföranden ställer sedan proposition och finner att det endast föreligger ett förslag 
vilket blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Medborgarförslag - Namnsätt väg från Västra kajen till Hallgrensvägen 

• Politiskt anförande - Medborgarförslag - Namnsätt väg från Västra kajen till 
Hallgrensvägen 
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§ 91 Medborgarförslag om att hedra Sven-Erik Meyer 
 Diarienr 22KS488 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget om att hedra Sven-Erik Meyer. 

Ärendebeskrivning 

Det har inkommit ett medborgarförslag rubricerat enligt ovan som föreslår: 
 
att på något sätt hedra Piteå Summer Games (PSG) och Examenscupens initiativtagare 
den numera avlidne Sven-Erik Meyer genom tex en stjärna på gågatan, en byst av 
honom eller något liknande. 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 26 september 2022, § 122, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
 
I medborgarförslaget föreslås att på något sätt hedra Sven-Erik Meyer, initiativtagaren 
till Piteå Summer Games och Examenscupen, med en stjärna på gågatan, en byst eller 
något liknande. 
 
Stjärnorna på gågatan har pausats i avvaktan på beslut om fortsättning och de är till för 
att visa upp personer som redan är kända nationellt eller internationellt. Uppförandet 
av en byst är kostnadskrävande och Pitemedaljen utdelas vanligtvis inte postumt. 
Utifrån detta förordas ett avslag av medborgarförslaget.  
 
Detta ska på intet sätt förringa den insats som Sven-Erik Meyer gjort för fotbollen och 
Piteå och respektive organisation bakom fotbollscuperna uppmuntras att på ett tydligt 
sätt via informationsmaterial lyfta fram hans betydelse för cupernas tillkomst. 

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 
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Beslutsunderlag 

• Medborgarförslag - Hedra Sven-Erik Meyer 
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§ 92 Rapportering av ej verkställda beslut lagen om stöd 
och service till vissa funktionshindrade (LSS) för 
fjärde kvartalet 2023 

 Diarienr 23KS10 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner rapporten av ej verkställda beslut lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade för fjärde kvartalet 2023. 

Ärendebeskrivning 

Kommunen har skyldighet att kvartalsvis rapportera ej verkställda, gynnande beslut 
enligt LSS som inte verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Rapporteringen 
sker till socialnämnden och Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Socialnämnden 
ska enligt 28 h § LSS lämna statistikrapport till fullmäktige över hur många av 
nämndens gynnande 
beslut enligt 9 § LSS som inte har verkställts inom tre månader från dagen för 
respektive beslut. Av bestämmelsen framgår att nämnden ska ange vilka typer av 
insatser dessa beslut gäller samt hur lång tid som har förflutit från dagen för respektive 
belsut. I bilaga framgår det datum för beslut, insats samt kön på den enskilde. Under 
fjärde kvartalet 2023 fanns det totalt 21 ej verkställda beslut inom lagstadgade 3 
månader, vilket är sju färre än kvartal 3 2023. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• §28 SN Rapportering ej verkställda beslut enligt Lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS), kvartal 4 2023 

• Statistikrapport ej verkställda beslut enligt Lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS), kvartal 4 2023 
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§ 93 Rapportering av ej verkställda beslut 
Socialtjänstlagen (SoL) för fjärde kvartalet 2023 

 Diarienr 23KS11 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner rapport ej verkställda beslut enligt 
Socialtjänstlagen för fjärde kvartalet 2023. 

Ärendebeskrivning 

Kommunen har skyldighet att kvartalsvis rapportera ej verkställda, gynnande beslut 
enligt SoL som inte verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Rapporteringen 
sker till socialnämnden och Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Socialnämnden 
ska enligt 16 kap 6h § SoL lämna statistikrapport till fullmäktige över hur många av 
nämndens gynnande 
beslut enligt 4 kap.1 § SoL som inte har verkställts inom tre månader från dagen för 
respektive beslut. Av bestämmelsen framgår att nämnden ska ange vilka typer av 
insatser dessa beslut gäller samt hur lång tid som har förflutit från dagen för respektive 
belsut. I bilaga framgår det datum för beslut, insats samt kön på den enskilde. Under 
fjärde kvartalet 2023 fanns det totalt 33 ej verkställda beslut inom lagstadgade 3 
månader, vilket är lika många som kvartal 3 2023. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• §27 SN Rapportering ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL), kvartal 4 
2023 

• Statistikrapport ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL), kvartal 4 2023 
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§ 94 Kriterier för vigselförrättare 
 Diarienr 24KS125 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet till Kommunstyrelsen för 
förtydliganden gällande under vilka tider vigselakt kan bokas. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-03-04 § 80 att återremittera ärendet för att föra en 
dialog med befintliga vigselförrättare om tider och platser för vigslar. Efter genomförd 
dialog lämnar Kommunledningsförvaltningen följande förslag. 

I Piteå kommun finns i dag 8 förtroendevalda vigselförrättare, godkända och 
registrerade av Länsstyrelsen i Norrbotten. I kommunen vigs cirka 100 par per år och 
de flesta vigslar sker under sommarmånaderna. Medborgaservice 
(Kommunledningsförvaltningen) som administrerar alla vigslar upplever brist på 
vigselförrättare som tar på sig uppdrag. I dag kan den som vigs själv välja tid och plats 
för vigsel.  
 
Det är ett hedersuppdrag att vara borgerlig vigselförrättare. Som vigselförrättare finns 
ingen rätt att ta ut en avgift från brudparet. Vigselförrättaren ersätts av Länsstyrelsen 
med 110 kr för en vigsel och sedan ytterligare 30 kr per vigsel för fler vigslar samma 
dag (2024). 
 
Innan någon förordnas till vigselförrättare prövar Länsstyrelsen att han eller hon har de 
kunskaper och kvalifikationer i övrigt som behövs för uppdraget. Förordnandet ska 
gälla för en viss period, om det inte har begränsats att gälla till en angiven dag. 
 
Att ansöka som vigselförrättare kan kommunen göra eller den enskilde själv. Det kan 
vara förtroendevalda, personer som vunnit allmänhetens förtroende eller 
tjänstepersoner vid Piteå kommun. Alla som ansöker till vigselförrättare genomför ett 
test. Beslutet om att tillsätta och återkalla ett förordnande ligger hos Länsstyrelsen som 
tar beslut utifrån sina bestämmelser. 
 
Medborgarservice tillhandahåller all administration kring vigseln. Bokar tid för vigsel, 
bokar vigselförrättare, ordnar blomma och vigselgåva från kommunen samt tar emot 
Skatteverkets godkännande från hindersprövning. Vigselakten bokas i sessionssalen 
alternativt i Ordföranderummet i Stadshuset. Möjlighet att vigas på annan plats i 
kommunen finns. Detta sker i samråd och överenskommelse med vigselförrättaren. 
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Yrkanden 

Kata Nilsson (S), Mats Dahlberg (MP), Gunilla Wallstén (M), Lars Wikström (V) och 
Stina Carlsson (V): Återremiss till Kommunstyrelsen för förtydliganden gällande 
under vilka tider vigselakt kan bokas. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• §80 KS Vigselförrättare i Piteå kommun 
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§ 95 Avtalssamverkan - tillsyn och kontroll 
 Diarienr 24KS256 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Avtalssamverkan Boden, Luleå, Piteå, Skellefteå, 
Umeå och Älvsbyns kommuner – tillsyn och kontroll. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige antog den 2021-11-29 § 196 en policy för Piteå kommun 
om samverkan med andra kommuner. Av policyn framgår att kommunen ska 
samverka med andra kommuner när det finns ett allmänt intresse för kommunen och 
dess medborgare att samverkan sker. Policyn möjliggör för samverkan mellan 
kommuner genom bland annat avtalssamverkan. 
 
Avtalssamverkan inom tillsyn och kontroll syftar till att möjliggöra samverkan 
mellan avtalets parter utifrån kommunernas skyldigheter och arbetet i övrigt på miljö- 
och hälsoskyddsområdet samt alkohol- och livsmedelsområdet. Sådan 
samverkan möjliggör bland annat att erfarenheter från samtliga parterna kan tas till 
vara och avser att minska sårbarhet och säkerställa kontinuitet och 
kompetensförsörjning för att därigenom bidra till rättssäkerhet, god kvalitet, 
effektivitet och måluppfyllelse i verksamheterna. Avtalet syftar även till tillfälliga 
samarbeten samt för att undvika jäv. 
 
Avtalet gäller i första hand frivillig samverkan där nedlagd tid kan faktureras 
mot uppdragsgivaren. Det gäller inte tjänsteköp över tid (detta avses längre än 12 
månaders tid). Vid tjänsteköp upprättas särskilt avtal. 
 
De krav på ersättningar eller annan ekonomisk reglering som kan uppkomma 
mellan parterna till följd av detta avtal ska baseras på självkostnadsprincipen 
(personalkostnad samt personalomkostnadstillägg). 
 
------------ 
 
Miljö- och tillsynsnämndens beslut 2024-03-05 § 15: 
Miljö- och tillsynsnämnden föreslår att Kommunfullmäktige 
godkänner Avtalssamverkan Boden, Luleå, Piteå, Skellefteå, Umeå och Älvsbyns 
kommuner – tillsyn och kontroll. 
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Yrkanden 

Ulf Sjödin (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Avtal Boden, Luleå, Piteå, Umeå, Skellefteå och Älvsbyns kommuner 
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§ 96 Avveckling av verksamheten i Lillpite Kraft AB 
 Diarienr 24KS193 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner att styrelsen för Lillpite Kraft AB avvecklar 
verksamheten och river anläggningarna, i det av AB PiteEnergi till 91,5% ägda 
dotterbolaget Lillpite Kraft AB. 

Ärendebeskrivning 

Våren 2017 beslutade Mark- och miljödomstolen (MMD) att fiskvandringsleder måste 
byggas vid vattenkraftanläggningarna i Lillpite och Råbäcken för att verksamheten ska 
kunna bedrivas vidare. Kostnaderna för att bygga fiskvandringsleder är så pass 
omfattande att lönsamhet för fortsatt drift inte är möjlig. 
 
2017-09-25 (Diarienr 17KS494) beslutade kommunfullmäktige att ge styrelsen i Piteå 
Kommunföretag AB godkännande att starta processen för att avveckla verksamheten i 
det av PiteEnergi till 91,5% ägda dotterbolaget Lillpite Kraft AB. 
 
Enligt 42 a § första stycket vattenverksamhetsförordningen ska samråd genomföras 
med länsstyrelsen innan ansökan kan inlämnas till domstol om omprövning för 
moderna miljövillkor enligt 24 kap. 10 § miljöbalken, med tillstånd om att 
verksamheten vid kraftverken ska avvecklas och att anläggningarna rivas. Samråd med 
länsstyrelsen avslutades 2023-06-27 ärendebeteckning 531-15549-2021. 
 
Enligt nationella planen för moderna miljövillkor för vattenkraften skall de 
verksamhets-utövare vars anläggningar ingår i prövningsgruppen Lillpiteälven 13_1 
lämna in sin ansökan till domstolen senast den 1 september 2024. Lillpite Kraft AB 
har därav för avsikt att till Mark och miljödomstolen inlämna handlingar för att erhålla 
rivningstillstånd för vattenkraftverken i Lillpite och Råbäcken. 
 
Lillpite Kraft AB har avsatt 4 mkr för rivning av anläggningarna vilket är i nivå med 
de uppskattade kostnaderna. Eventuella krav i domstolens rivningstillstånd kan 
emellertid påverka kostnaderna. Lillpite Kraft AB söker samtidigt ersättning från 
vattenkraftens miljöfond för rivning av anläggningarna. Ersättningen uppgår till 85% 
av rivnings- kostnaderna, juridiska kostnader samt 95 % av förlorad produktion. 
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Yrkanden 

Anders Lundkvist (S), Mats Dahlberg (MP) och Lars Wikström (V): Bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Beslut styrelsen Lillpite Kraft AB 20240220 §28 

• Beslut styrelsen AB PiteEnergi 20240221 § 24 

• Beslut styrelsen i Piteå Kommunföretag AB 20240222 §22 
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§ 97 Skyddsföreskrifter Svensbyfjärdens ytvattentäkt 
 Diarienr 24KS258 

Beslut 

Kommunfullmäktige lämnar ansökan om revidering av skyddsföreskrifter för 
Svensbyfjärdens ytvattentäkt till Länsstyrelsen i Norrbottens län. 

  

Kommunfullmäktige överlämnar till Miljö- och tillsynsnämnden att i fortsättningen 
besluta om ändringar av Skyddsföreskrifter Svensbyfjärdens ytvattentäkt. 

Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen i Norrbottens län beslutade den 1 november 2022 
om vattenskyddsområde och skyddsföreskrifter för Svensbyfjärdens ytvattentäkt i 
Piteå kommun (ärende 513-7957-2018). I beslutet har Länsstyrelsen överlåtit 
uppgiften att utöva tillsyn över vattenskyddsområdet till Miljö- och tillsynsnämnden. 
 
I samband med tillsynsmyndighetens tillämpning av skyddsföreskrifterna har 
det framkommit behov av revidering. Det handlar om att likrikta skyddsföreskrifterna 
med Naturvårdsverkets föreskrifter (NFS 2021:10) om skydd mot mark- 
och vattenförorening vid hantering av brandfarliga vätskor och spilloljor samt att ta 
bort nuvarande dubbelreglering av anmälningspliktig miljöfarlig verksamhet. Syftet är 
att förbättra möjligheten att tolka, tillämpa och följa skyddsföreskrifterna. 
 
Föreslagna ändringar bedöms innebära oförändrad status alternativt en mildring 
för tillsynsmyndighet, verksamhetsutövare och andra berörda. Bedömningen är därför 
att skyddsföreskrifterna kan ändras utan remissförfarande. Förslag till ändringar har 
tagits fram av Avdelning miljö- och hälsoskydd. Samråd har skett med huvudmannen 
för vattentäkten, Piteå Renhållning och Vatten AB (Pireva). 
 
Det är angeläget att ärendet hanteras skyndsamt. Förhoppningen är att ändringarna 
av skyddsföreskrifterna kan beslutas innan nuvarande tillståndskrav enligt 2 och 10 
§§ behöver vara uppfyllda. Enligt övergångsbestämmelserna ska detta ske senast 
1 november 2024. 
 
Motivering 
Enligt 2 § i föreskrifterna finns bestämmelser om hantering av brandfarliga 
vätskor. Detta regleras även av NFS 2021:10, som uppdaterades efter att Piteå 



Sammanträdesprotokoll 22 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

kommuns ansökan lämnats in 2018 och innan Länsstyrelsen fattade beslut 2022. Bland 
annat justerades volymgränserna för krav på information och sekundärt skydd från 250 
till 150 liter. Föreslagna ändringar syftar till att likrikta bestämmelserna och 
underlätta tolkning och tillämpning av skyddsföreskrifterna. Volymgränserna ändras 
och vissa begrepp i skyddsföreskrifterna ändras till de som används i NFS 2021:10, för 
att komma till rätta med de tolkningssvårigheter som noterats. 
 
Enligt 10 § vattenskyddsföreskrifterna krävs tillstånd för anmälningspliktig 
miljöfarlig verksamhet. Enligt övergångs-bestämmelserna i 12 § måste befintliga 
miljöfarliga verksamheter söka tillstånd inom 2 år. Dessa verksamheter omfattas redan 
av anmälningsplikt enligt miljöbalken. Vid prövningen kan tillsynsmyndigheten 
beakta att verksamheten bedrivs inom vattenskyddsområde och förelägga 
om försiktighetsmått för att säkerställa skyddet för vattentäkten. Tillsynsmyndigheten 
kan, om det är motiverat, förbjuda verksamheten alternativt förelägga verksamheten 
om att söka tillstånd hos Länsstyrelsen. För befintliga verksamheter 
inom vattenskyddsområdet finns möjlighet att med stöd av 
miljöbalkens tillsynsbestämmelser ställa ytterligare krav om det bedöms vara 
nödvändigt för att säkerställa skyddet för vattentäkten. 
 
Kravet på tillståndsplikt enligt skyddsföreskriften är en dubbelreglering som 
inte bedöms vara nödvändig för att säkerställa skyddet för ytvattentäkten. Det medför 
en ökad administrativ börda för både verksamhetsutövare och 
tillsynsmyndighet. Eftersom skyddsområdet är så pass stort är det dessutom många 
verksamheter som berörs. Föreslagen ändring syftar till att ta bort denna 
dubbelreglering. 
 
Miljö- och tillsynsnämndens beslut 2024-03-05 § 17: 
Miljö- och tillsynsnämnden föreslår att Kommunfullmäktige lämnar ansökan 
om revidering av skyddsföreskrifter för Svensbyfjärdens ytvattentäkt till Länsstyrelsen 
i Norrbottens län. Vidare begär nämnden att Kommunfullmäktige överlämnar till 
Miljö- och tillsynsnämnden att i fortsättningen besluta om ändringar av 
skyddsföreskrifterna 

 

Yrkanden 

Stina Carlsson (V), Ulf Sjödin (S) och Claes Danell (S): Bifall till Kommunstyrelsens 
förslag med följande ändringar: 
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Primär skyddszon (s 2): ”Förvaring eller annan hantering av mer än sammanlagt 150 
liter brandfarliga vätskor och spilloljor i cisterner eller lösa behållare kräver tillstånd 
från kommunens nämnd för miljöfrågor."  

Sekundär skyddszon (s 3): ”Förvaring eller annan hantering av mer än sammanlagt 
150 liter brandfarliga vätskor och spilloljor i cisterner eller lösa behållare kräver 
tillstånd från kommunens nämnd för miljöfrågor." 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Ansökan revidering skyddsföreskrifter Svensbyfjärdens ytvattentäkt 
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§ 98 Fördjupad översiktsplan Öjebyn - Antagande 
 Diarienr 24KS265 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar Fördjupad översiktsplan Öjebyn. 

Reservation 

Håkan Johansson (M), Ellinor Sandlund (M), Karl-Erik Jonsson (M) och Jan-Eric 
Sandberg (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ellinor Sandlunds (M) 
ändringsyrkande. 

Ärendebeskrivning 

Ärendet föredras för Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott av 
Samhällsutvecklare Elin Lundgren. 

  

I samband med att översiktsplan 2030 (ÖP 2030) antogs i december 2016, beslutades 
att ett fortsatt arbete med fördjupade översiktsplaner för landsbygdscentra respektive 
stadsdelar skulle inledas. Piteå kommun har arbetat med fördjupad översiktsplan för 
Öjebyn i enlighet med målsättningar i ÖP 2030. 
 
Översiktsplanens syfte är att planera för en hållbar utveckling och befolkningstillväxt i 
hela kommunen. I Piteå kommun ska det finnas goda miljöer för alla att växa upp, 
bilda familj och åldras. Den fördjupade översiktsplanen för Öjebyn syftar till att 
stadsdelscentra ska förtätas med nya bostäder och verksamheter, vilket ska säkra 
stadsdelens attraktivitet och funktion på sikt. 
 
Målbilden för den fördjupade översiktsplanen för Öjeby är att planen ska styra mot en 
blandning av boende, handel och verksamheter där "blandstad" utgör målbild. 
Befintliga byggelseområden ska länkas samman genom ny bebyggelse och 
grönstrukturer med bra gång- och cykelstråk. Kvalitet, närhet och tillgänglighet, 
avseende grönstruktur ska utvecklas. De gröna miljöerna ska erbjuda plats för 
aktivitet, möten, lek, motion och avkoppling året runt. Viktiga perspektiv i arbetet är 
barn och unga, jämställdhet och integration. 
 
Dialoger har genomförts under våren 2022 för att nå medborgare och aktörer. Därefter 
arbetades ett samrådsförslag fram. Under 15 maj – 25 juni 2023 har samråd skett 
enligt plan- och bygglagen, PBL. Inkomna yttranden har besvarats, beaktats och 
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inarbetats. Planhandlingen har därefter reviderats och ställts ut för granskning enligt, 
PBL, 22  november 2023 – 31 januari 2024. Inkomna yttranden har återigen besvarats, 
beaktats och inarbetats, därefter har planhandlingen åter reviderats. 
 
Förslagen för Fördjupad översiktsplan för Öjebyn möjliggör för drygt 500 nya 
Öjebybor i attraktiva områden i centrala Öjebyn och i närhet till vatten och 
grönområden. Områden placeras nära befintlig bebyggelse för ökad hållbarhet och 
minskad upplevelse av barriärer. Kulturmiljön är viktig i Öjebyn och planering och 
upprustning och bebyggelse och gatumiljöer ska respektera dessa värden. I förslaget 
finns även utredningsområden för skola och förskola som täcker det behov av fler 
platser som ett ökat antal Öjebybor ger. Verksamhetsområden föreslås i första hand på 
redan befintliga områden, men med hänsyn till Norrbotniabanans dragning genom 
Öjebyn föreslås även ett område på Holmen som utredningsområde för planberedskap. 
Storstrandspromenadens värde föreslås stärkas genom fler entréer och förlängning. 
Södra Lomtjärn föreslås utvecklas som naturområde. I Öjebyn ska det vara lätt att leva 
och resa hållbart och med hänsyn till Norrbotniabanans dragning föreslås väl placerade 
och väl gestaltade passager. 
 
Aktualisering ska göras varje mandatperiod 

 

Yrkanden 

Magnus Nyström (S), Brith Fäldt (V) och Anton Li Nilsson (C): Bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 

Ellinor Sandlund (M): Bifall till Kommunstyrelsens förslag med ändringen att området 
stranden lyfts ut ur Fördjupad översiktsplan för Öjebyn. 

Lage Hortlund (SD): Bifall till Kommunstyrelsens förslag med ändringen att 
formuleringar om att södra Lomtjärn ska utvecklas som naturområde utgår ur 
Fördjupad översiktsplan för Öjebyn. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

  

Ordförande ställer därefter proposition på Ellinor Sandlunds (M) ändringsyrkande och 
finner att Kommunfullmäktige avslår detsamma.  
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Omröstning begärs och Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst, bifall till Ellinor Sandlunds (M) ändringsyrkande 

Nej-röst, avslag på Ellinor Sandlunds (M) ändringsyrkande 

Omröstning verkställs digitalt.  

  

Omröstningsresultat 

Ja: 17 

Nej: 32 

Avstår: 1 

Frånvarande: 1 

De röstande och de avlämnade rösterna framgår av till denna paragraf bifogad 
förteckning. 

Ordföranden finner att Kommunfullmäktige beslutar att avslå Ellinor Sandlunds (M) 
ändringsyrkande. 

  

Ordförande ställer därefter proposition på Lage Hortlunds (SD) ändringsyrkande och 
finner att Kommunfullmäktige avslår detsamma.  

Omröstning begärs och Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst, bifall till Lage Hortlunds (SD) ändringsyrkande 

Nej-röst, avslag på Lage Hortlunds (SD) ändringsyrkande 

Omröstning verkställs digitalt.  

  

Omröstningsresultat 

Ja: 13 

Nej: 37 

Avstår: 0 
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Frånvarande: 1 

De röstande och de avlämnade rösterna framgår av till denna paragraf bifogad 
förteckning. 

Ordföranden finner att Kommunfullmäktige beslutar att avslå Lage Hortlunds (SD) 
ändringsyrkande. 

Beslutsunderlag 

• Granskningsutlåtande 

• Antagandehandling - Planförslag 

• Antagandehandling - Planeringsförutsättningar 

• Antagandehandling - Mark- och Vattenanvändningskarta 

• Antagandehandling - Miljökonsekvensbeskrivning 
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§ 98 

Votering: Fördjupad översiktsplan Öjebyn - 
Antagande 

24KS265 Voteringslista 

Ja-röst, bifall till Ellinor Sandlunds (M) ändringsyrkande  
Nej-röst, avslag på Ellinor Sandlunds (M) ändringsyrkande 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Cristian Bergvall (S), ordförande  X  
Marika Berglund (C), 2:e vice ordförande  X  
Daniel Bergman (M), 3:e vice ordförande X   
Kata Nilsson (S), ledamot  X  
Claes Danell (S), ledamot  X  
Sara Lagesen Aronsson (S), ledamot  X  
Richard Westerberg (S), ledamot  X  
Marita Björkman Forsman (S), ledamot  X  
Agnetha Eriksson (S), ledamot  X  
Carola Bergman (S), ledamot  X  
Adrian Johansson (S), ledamot  X  
Ulf Sjödin (S), ledamot  X  
Magnus Nyström (S), ledamot  X  
Ella Vikström (S), ledamot  X  
Urban Vikström (S), ledamot  X  
Elisabeth Lindberg (S), ledamot  X  
Ola Edeblom (S), ledamot  X  
Peter Eriksson (S), ledamot  X  
Anton Li Nilsson (C), ledamot  X  
Johannes Granström (C), ledamot  X  
Henrik Viklund (C), ledamot  X  
Håkan Johansson (M), ledamot X   
Gunilla Wallstén (M), ledamot X   
Ellinor Sandlund (M), ledamot X   
Karl-Erik Jonsson (M), ledamot X   
Jan-Eric Sandberg (M), ledamot X   
Anders Nordin (SLP), ledamot X   
Sara Hall (SLP), ledamot X   
Helén Lindbäck (KD), ledamot X   
Daniel Bylund (KD), ledamot X   
Mats Dahlberg (MP), ledamot   X 
Johnny Åström (SJV), ledamot X   
Magnus Häggblad (SD), ledamot X   
Lage Hortlund (SD), ledamot X   
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Ulf Lindeberg (SD), ledamot X   
Anne-Christine Esberg (SD), ledamot X   
Marlene Källström (SD), ledamot X   
Stina Carlsson (V), ledamot  X  
Brith Fäldt (V), ledamot  X  
Mikael Borgh (V), ledamot  X  
Annika Lahti (V), ledamot  X  
Lars Vikström (V), ledamot  X  
Mojgan Azari (S), ersättare  X  
Anders Lundkvist (S), ersättare  X  
Maj-Britt Lundström (S), ersättare  X  
Gerd Sävenstedt (S), ersättare  X  
Maria Truedsson (S), ersättare  X  
Leif Edström (S), ersättare  X  
Hans Ölund (C), ersättare  X  
Margareta Hägglöf (M), ersättare X   
Resultat 17 32 1 
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§ 98 

Votering: Fördjupad översiktsplan Öjebyn - 
Antagande 

24KS265 Voteringslista 

Ja-röst, bifall till Lage Hortlunds (SD) ändringsyrkande  
Nej-röst, avslag på Lage Hortlunds (SD) ändringsyrkande 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Cristian Bergvall (S), ordförande  X  
Marika Berglund (C), 2:e vice ordförande  X  
Daniel Bergman (M), 3:e vice ordförande X   
Kata Nilsson (S), ledamot  X  
Claes Danell (S), ledamot  X  
Sara Lagesen Aronsson (S), ledamot  X  
Richard Westerberg (S), ledamot  X  
Marita Björkman Forsman (S), ledamot  X  
Agnetha Eriksson (S), ledamot  X  
Carola Bergman (S), ledamot  X  
Adrian Johansson (S), ledamot  X  
Ulf Sjödin (S), ledamot  X  
Magnus Nyström (S), ledamot  X  
Ella Vikström (S), ledamot  X  
Urban Vikström (S), ledamot  X  
Elisabeth Lindberg (S), ledamot  X  
Ola Edeblom (S), ledamot  X  
Peter Eriksson (S), ledamot  X  
Anton Li Nilsson (C), ledamot  X  
Johannes Granström (C), ledamot  X  
Henrik Viklund (C), ledamot  X  
Håkan Johansson (M), ledamot X   
Gunilla Wallstén (M), ledamot  X  
Ellinor Sandlund (M), ledamot X   
Karl-Erik Jonsson (M), ledamot X   
Jan-Eric Sandberg (M), ledamot  X  
Anders Nordin (SLP), ledamot  X  
Sara Hall (SLP), ledamot  X  
Helén Lindbäck (KD), ledamot X   
Daniel Bylund (KD), ledamot X   
Mats Dahlberg (MP), ledamot  X  
Johnny Åström (SJV), ledamot X   
Magnus Häggblad (SD), ledamot X   
Lage Hortlund (SD), ledamot X   
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Ulf Lindeberg (SD), ledamot X   
Anne-Christine Esberg (SD), ledamot X   
Marlene Källström (SD), ledamot X   
Stina Carlsson (V), ledamot  X  
Brith Fäldt (V), ledamot  X  
Mikael Borgh (V), ledamot  X  
Annika Lahti (V), ledamot  X  
Lars Vikström (V), ledamot  X  
Mojgan Azari (S), ersättare  X  
Anders Lundkvist (S), ersättare  X  
Maj-Britt Lundström (S), ersättare  X  
Gerd Sävenstedt (S), ersättare  X  
Maria Truedsson (S), ersättare  X  
Leif Edström (S), ersättare  X  
Hans Ölund (C), ersättare  X  
Margareta Hägglöf (M), ersättare  X  
Resultat 12 38 0 
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§ 99 Detaljplan bostadsändamål, skola och idrottshall - 
del av Pitholm 60:16 (Pitholmshöjden) 

 Diarienr 24KS227 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar detaljplan för del av Pitholm 60:16, Pitholmshöjden. 

Ärendebeskrivning 

Aktuellt område är en del av kommunens samhällsbyggnadsprojekt Stadsutveckling 
öster. Planområdet är ca 61,3 hektar och omfattar delar av de kommunägda 
fastigheterna Pitholm 60:16, Pitholm S:6 samt fastigheterna Pitholm 8:22, Pitholm 
10:27 och delar av fastigheten Pitholm 8:50. 
 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra ett attraktivt bostadsområde med villor, rad- och 
flerbostadshus samt att reservera mark för skola, idrottshall och förlängning 
av  Svartuddsvägen. Syftet är också att långsiktigt säkerställa sociala värden och 
naturvärden för identifierade naturvärdeskärnor. 
 
Planområdets utformning är anpassad främst efter naturvärdeskärnans avgränsning. 
Föreslagna exploateringsområden har lokaliserats utanför avgränsad värdekärna med 
sociala värden och naturvärden som planläggs för bevarande samt bevaras befintliga 
stigar i största mån. Detaljplanens utformning samt lokalisering av 
exploateringsområden har anpassats även till vattenförekomsten Namnlösa bäcken 
som korsar planområdets norra gräns och markförhållanden närmast bäcken. 
 
Översiktsplan ÖP2030 anger markanvändningen Närnatur 
strövområde, utflyktsområde på samma yta som Bebyggelse, Planerad. Baserat på att 
man i planförslaget har bevarat de just för friluftslivet viktiga områdena och släpp 
bedömer kommunen att det utpekandet inte motverkar planförslaget och att planen är 
förenlig med intentionerna i gällande översiktsplan, ÖP2030. 
 
Enligt dagvatt enutredningen (Sweco 2023-09-07) bedöms det att planen 
kan genomföras utan att riskera att försämra Nördfjärdens status eller äventyra dess 
möjlighet att uppnå fastställda miljökvalitetsnormer.  
 
Dagvattenlösningen som är till grund till denna bedömning förutsätter att en våtmark 
återskapas i planområdets norra del, inom användningen Natur närmast 
Svartuddsvägens förlängning och planområdet för Strömnäsbacken etapp 2, inklusive 
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centrum. 
 
På grund av att planen kan vara av betydande intresse för allmänheten handläggs 
planen med utökat förfarande. 
 
Kommunen upprättar detaljplanen som en del av planberedskap när det gäller 
flerbostadshus och gruppbebyggelse som par-, rad- och kedjehus. 
 
Kommunen ansöker om och bekostar den fastighetsbildning som krävs 
för bostadsfastigheter för villor. Nya ägare kommer bekosta och ansvara för samtliga 
åtgärder och kostnader på sin fastighet. 
 
För flerbostadshus samt gruppbebyggelse som par-, rad- och kedjehus är kommunens 
intention att teckna markanvisningsavtal. Markanvisningens huvudsakliga innehåll 
följer fördelning av kostnader och intäkter i enlighet med kommunens riktlinjer för 
exploateringsavtal. 
 
Inom allmän platsmark bekostar och ansvarar kommunen för utbyggnad av allmän 
plats. Omläggning av befintlig väg/ändrad anslutning mot kommunal gata utförs och 
bekostas av kommunen. För att genomföra planen och kunna bygga Svartuddsvägens 
förlängning i den sträckningen som är redovisad i planförslaget är Piteå kommun 
skyldig att ersätta kostnaden för ca 12 000 kvm av den privatägda fastigheten Pitholm 
8:50. Piteå kommun ansöker om och bekostar lantmäteriförrättningen kopplad till 
inlösen. 
 
Huvudman för vatten och avlopp (VA) ansvarar för att bygga ut ledningsnät inom 
planområdet för att försörja de nya fastigheterna med kommunalt vatten och 
avlopp.  Fastighetsägarna är skyldiga att betala anläggningsavgift när 
förbindelsepunkten har meddelats. VA-huvudman kan ha rätt att ta ut avgift via 
särtaxa för dagvattenhantering. VA-huvudman ansvarar för utbyggnad av vatten och 
avlopp på allmän platsmark. Villkor för dagvattensystemet, till exempel 
fördröjningskapacitet, kan komma att villkoras i markanvisningsavtalet. 
 
Exploatör ansöker om och bekostar lantmäteriförrättningar kopplade till bildande av 
gemensamhetsanläggningar, vilket är aktuellt inom vägområdet som är enskilt. 
Gemensamhetsanläggningen (GA) Pitholm ga:22 behöver som en följd av 
planförslaget omprövas och omfördelning/minskning av de upplåtna områdena 
behöver ske. Enligt 40 a § anläggningslagen (1973:1149) ska ägaren till den mark som 
blir av med belastning av en gemensamhetsanläggning betala ersättning till de 
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fastigheter som deltar i GA:n om det uppkommer en skada. Kommunen har enligt 6 
kap. 13 § plan- och bygglagen (2010:900) (PBL) rätt att och enligt 14 kap. 14 § PBL 
skyldighet att lösa in de allmänna platserna med kommunalt huvudmannaskap utan 
stöd av överenskommelse. 
 
Inom vägområdet som är enskilt ansvarar väghållaren för driften. Kostnad för drift och 
underhåll sköts via vägförening. 
 
En skötsel- och utvecklingsplan är framtagen för området med förslag på åtgärder för 
drift och utveckling av naturområden inom detaljplanen. Medel för drift och 
utveckling äskas i kommunens verksamhetsplan. 
 
Som konsekvens av detaljplanen kan tillgänglighet till skogsfastigheter norr om 
planområdet komma att påverkas. Kommunen, som en av fastighetsägarna, ska initiera 
och föra dialog för att säkerställa tillgänglighet till samtliga fastigheter. Eventuella 
kostnader för utbyggnad kommer att fördelas enligt överenskommelse. 
 
Planförslaget har varit tillgängligt för samråd under tiden 18 september till och med 9 
oktober 2023. Samhällsbyggnad har upprättat en samrådsredogörelse daterad 12 
december 2023. I redogörelsen framgår i vilken omfattning kommunen har tagit 
hänsyn till inkomna synpunkter. 
 
Planförslaget har varit utställt för granskning under tiden 14 december 2023 till och 
med 15 januari 2024. Samhällsbyggnad har upprättat ett granskningsutlåtande daterat 
31  januari 2024. I utlåtandet framgår i vilken omfattning kommunen har tagit hänsyn 
till inkomna synpunkter. 
 
Underlag till framtagande av planhandlingar: 
 
• Illustrationskarta, framtagen av Norconsult, daterat juni 2023 
• Inventering naturvärden och sociala värden. framtaget av Piteå kommun, daterat 
2017 - 2019 
• Stadsbyggnadskoncept, framtaget av WSP, daterat 2020-12-11 
• Medborgardialog, framtaget av Piteå kommun, daterat 2022-03-28 
• MUR för Östra Länken, framtaget av Norconsult, daterat 2021-12-22 
• PM Geoteknik för Östra Länken, framtaget av Norconsult, daterat 2021-12-22 
• MUR/GEO för Pitholmshöjden, framtaget av ÅFRY, daterat 2023-02-27 
• PM Geoteknik för Pitholmshöjden, framtaget av ÅFRY, daterat 2023-02-27 
• Trafikutredning Svartuddsvägen framtaget av Norconsult, daterat 2023-02-28 
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• Dagvattenutredning, framtaget av Sweco, daterat 2023-09-07 
• Trafikutredning Piteå tätort, framtaget av Norconsult, daterat 2023-05-15 
• Kapacitet korsningar, framtaget av Norconsult, daterat 2023-12-06 
 
Samhällsbyggnads motivering och bedömning 
Planförslaget är förenligt med översiktsplanens mål och rekommenderade användning. 
Detaljplanen möjliggör bostäder i olika former – villor, flerbostadshus samt rad-, 
kedje- och parhus. Utöver detta reserveras mark för väg/gata samt skola och 
idrottshall. 
 
Samhällsbyggnad bedömer att planförslaget överensstämmer med kommunens mål om 
ökad befolkning samt målet om att skapa attraktiva boendemiljöer. 
 
Detaljplanens genomförande bedöms inte bidra till att 
miljökvalitetsnormer överskrids. 
 
Planförslaget bedöms vara i linje med miljömålet ”God bebyggd miljö” eftersom 
bostäderna kommer att ha tillgång till kollektivtrafik som planeras längs 
Svartuddsvägens förlängning. Bostadsområdet har bra tillgång till natur och 
grundläggande service som minskar behovet av transporter. 
 
Planförslaget bedöms även vara i linje med miljömålet ”Myllrande våtmarker” 
eftersom det planeras för återskapande av våtmark som en del av dagvattenlösning. 
 
Samhällsbyggnad bedömer att detaljplanen är klar för antagande och föreslår att 
Samhällsbyggnadsnämnden godkänner detaljplanen och skickar den vidare till 
Kommunfullmäktige för antagande. 
 
Avgift 
Avgift tas ut enligt Piteå kommuns Taxa för planer och bygglov, antagen 
av Kommunfullmäktige 24 maj 2021, § 64. Detaljplan debiteras enligt tabell 8c och 
8d, komplexitet klass 5 i båda tabellerna och summa 566 500 kr. 

 

Yrkanden 

Magnus Nyström (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag.  



Sammanträdesprotokoll 36 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• § 29 Detaljplan för bostadsändamål, skola och idrottshall – del av Pitholm 60:16 
Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott 2024-02-13 

• § 27 Detaljplan för bostadsändamål, skola och idrottshall – del av Pitholm 6016 
(Pitholmshöjden) Samhällsbyggnadsnämnden 2024-02-21 

• Plankarta - Detaljplan för del av Pitholm 60:16 

• Planbeskrivning - Detaljplan för del av Pitholm 60:16 

• Övriga utredningar - Detaljplan för del av Pitholm 60:16 

• Illustrationskarta - Detaljplan för del av Pitholm 60:16 

• Samrådsredogörelse - Detaljplan för del av Pitholm 60:16 

• Granskningsutlåtande - Detaljplan för del av Pitholm 60:16 

• Delegationsbeslut om särskild Miljökonsekvensbeskrivning - Detaljplan för del av 
Pitholm 60:16 

• Delegationsbeslut om särskild Miljökonsekvensbeskrivning - Detaljplan för del av 
Pitholm 60.16 
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§ 100 Detaljplan för bostadsändamål och centrum m.m. - 
del av Pitholm 45:3 och 60:16 - Strömnäsbacken 
etapp 2 

 Diarienr 24KS289 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar detaljplanen för del av Pitholm 45:3 och 60:16. 

Ärendebeskrivning 

Området är en del av kommunens samhällsbyggnadsprojekt Stadsutveckling öster. 
Planarbetet har föregåtts av en utökad intresseanmälan för markanvisning av tre 
delområden för utveckling av bostäder inkl. centrumområde inom Strömnäsbacken 
etapp 2. 
 
Planområdet är cirka 43,6 hektar och omfattar delar av de kommunägda fastigheterna 
Pitholm 45:3, Pitholm 60:16 och Pitholm 45:10. 
 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra ett attraktivt bostadsområde med flerbostadshus 
och centrumfunktioner. Syftet är också att långsiktigt säkerställa sociala värden och 
naturvärden för den identifierade naturvärdeskärnan samt att skapa förutsättningar för 
en ny panncentral i närheten av befintlig kraftledning. 
 
Planområdets utformning är anpassad efter den närliggande golfbanan, befintlig 
infrastruktur och efter naturvärdekärnornas avgränsning. Det sistnämnda genom att 
föreslagna exploateringar har lokaliserats utanför värdekärnorna med natur- och 
rekreationsvärden som planläggs för bevarande. Detaljplanens utformning samt 
lokalisering av 
exploateringsområden har även anpassats till vattenförekomsten (kallad Namnlösa 
bäcken) som korsar planområdets östra gräns. 
 
ÖP2030 (översiktsplan) anger markanvändningen Närnatur 
strövområde, utflyktsområde på samma yta som Bebyggelse, Planerad. Baserad på 
att man i planförslaget har bevarat de just för friluftslivet viktiga områden och släpp 
bedömer kommunen att det utpekandet inte motverkar planförslaget och att planen är 
förenlig med intentionerna i gällande översiktsplan, ÖP2030. 
 
Enligt dagvattenutredningen (Sweco 2023-09-07) bedöms det att planen 
kan genomföras utan att riskera att försämra Nördfjärdens status eller äventyra dess 
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möjlighet att uppnå fastställda miljökvalitetsnormer. 
 
På grund av att planen kan vara av betydande intresse för allmänheten handläggs 
planen med utökad förfarande. 
 
Kommunen ansöker om och bekostar den fastighetsbildning som krävs. Nya ägare 
bekostar och ansvarar för samtliga åtgärder och kostnader på sin fastighet. 
 
För flerbostadshus är kommunens intention att teckna 
markanvisningsavtal. Markanvisningens huvudsakliga innehåll följer fördelning av 
kostnader och intäkter i enlighet med kommunens riktlinjer för markanvisningsavtal. 
 
Inom allmän platsmark bekostar och ansvarar kommunen för utbyggnad av allmän 
plats. Omläggning av befintlig väg/ändrad anslutning mot kommunal gata utförs och 
bekostas av kommunen. Utbyggnad av allmän plats är påbörjad. 
 
Som konsekvens av detaljplanen ska ändringarna i utbredning av verksamhetsområdet 
för VA beslutas. Detta beslutas om i särskilt ärende. VA-huvudman ansvarar för att 
bygga ut ledningsnät inom planområdet för att försörja de nya fastigheterna 
med kommunalt vatten och avlopp. Fastighetsägarna är skyldiga att 
betala anläggningsavgift när förbindelsepunkten har meddelats. VA-huvudman kan ha 
rätt att ta ut avgift via särtaxa för dagvattenhantering. Villkor för dagvattensystemet, 
till exempel fördröjningskapacitet, kan komma att villkoras i markanvisningsavtalet. 
Utbyggnad av förbindelsepunkter är påbörjad. 
 
En skötsel- och utvecklingsplan är framtagen för området med förslag på åtgärder för 
drift och utveckling av naturområden inom detaljplanen. Medel för drift och 
utveckling äskas i kommunens verksamhetsplan. 
 
Som konsekvens av detaljplanen kan tillgänglighet till skogsfastigheter norr om 
planområdet komma att påverkas. Kommunen ska, som en av fastighetsägarna, initiera 
och föra dialog för att säkerställa tillgänglighet till samtliga fastigheter. Eventuella 
kostnader för utbyggnad kommer att fördelas enligt överenskommelse. 
 
Planförslaget har varit tillgängligt för samråd under tiden 18 september 2024 till 9 
oktober 2024. Samhällsbyggnad har upprättat en samrådsredogörelse daterad 17 
januari 2024. I redogörelsen framgår i vilken omfattning kommunen har tagit hänsyn 
till inkomna synpunkter. 
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Planförslaget har varit utställt för granskning under tiden 9 januari 2024 till 9 februari 
2024. Samhällsbyggnad har upprättat ett granskningsutlåtande daterat 27 februari 
2024. I utlåtandet framgår i vilken omfattning kommunen har tagit hänsyn till 
inkomna synpunkter. 
 
Underlag till framtagande av planhandlingar har varit: 
 
• Illustrationskarta, framtagen av Norconsult, daterat juni 2023 
• Inventering naturvärden och sociala värden. framtaget av Piteå kommun, daterat 
2017-2019 
• Medborgardialog, framtaget av Piteå kommun, daterat 2022-03-28 
• Riskanalys panncentral, framtaget av Norconsult, daterat 2022-05-24 
• MUR/GEO, framtaget av Norconsult, daterat 2020-07-09 
• PM Geoteknik, framtaget av Norconsult, daterat 2023-03-17 
• MUR för Östra Länken, framtaget av Norconsult, daterat 2021-12-22 
• PM Geoteknik för Östra Länken, framtaget av Norconsult, daterat 2021-12-22 
• MUR/GEO område C, framtaget av AFRY, daterat 2022-11-30 
• PM Geoteknik område C, framtaget av AFRY, daterat 2022-11-30 
• Trafikutredning Svartuddsvägen, framtaget av Norconsult, daterat 2023-02-28 
• Bullerutredning, framtaget av Norconsult, daterat 2023-05-08 
• Dagvattenutredning, framtaget av Sweco, daterat 2023-09-07 
• Trafikutredning Piteå tätort, framtaget av Norconsult, daterat 2023-05-15 
• Volym- och solstudie, framtaget av Norconsult, daterat 2023-10-02 
• Kapacitet korsningar, framtaget av Norconsult, daterat 2023-12-06 
 
Motivering 
Planförslaget är förenligt med översiktsplanens mål och rekommenderade användning. 
Detaljplanen möjliggör bostadsområde med flerbostadshus och centrumfunktioner. 
Utöver detta reserveras mark för väg/gata samt panncentral. 
 
Samhällsbyggnad bedömer att planförslaget överensstämmer med kommunens mål om 
ökad befolkning samt målet om att skapa attraktiva boendemiljöer. 
 
Samhällsbyggnad bedömer att detaljplanens genomförande inte bidrar till 
att miljökvalitetsnormer överskrids. 
 
Förvaltningen bedömer att planförslaget är i linje med miljömålet ”God bebyggd 
miljö” eftersom bostäderna kommer att ha tillgång till kollektivtrafik som planeras 
längs  Svartuddsvägens förlängning. Bostadsområdet har bra tillgång till natur och 
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grundläggande service som minskar behovet av transporter. 
 
Samhällsbyggnad bedömer att detaljplanen är klar för antagande och föreslår att 
Samhällsbyggnadsnämnden godkänner detaljplanen och skickar den vidare till 
Kommunfullmäktige för antagande. 
 
Avgift 
Avgift tas ut enligt Piteå kommuns Taxa för planer och bygglov, antagen 
av Kommunfullmäktige 24 maj 2021, § 64. Detaljplan debiteras enligt tabell 8c och 
8d, komplexitet klass 5 respektive klass 4, vilket innebär 494 400 kr. 
 
------------------- 
 
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-03-19 § 53: 
1. Samhällsbyggnadsnämnden godkänner detaljplanen för del av Pitholm 45:3 och 
60:16. 
2. Samhällsbyggnadsnämnden godkänner Samhällsbyggnads samrådsredogörelse och 
granskningsutlåtande som kommunens. 
3. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att Kommunfullmäktige antar detaljplanen. 
4. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att Kommunfullmäktige ändrar utbredningen 
av verksamhetsområdet för vatten och avlopp (VA). 

 

Yrkanden 

Magnus Nyström (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Bilaga 1 Plankarta med planbestämmelser - del av Pitholm 45:3 och 60:16 

• Bilaga 2 Planbeskrivning - del av Pitholm 45:3 och 60:16 

• Bilaga 3 Samrådsredogörelse - del av Pitholm 45:3 och 60:16 

• Bilaga 4 Granskningsutlåtande - del av Pitholm 45:3 och 60:16 

• Bilaga 5 Övriga utredningar - del av Pitholm 45:3 och 60:16 

• Bilaga 6 Skuggstudie - del av Pitholm 45:3 och 60:16 
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• Bilaga 7 Illustrationskarta - del av Pitholm 45:3 och 60:16 

• Bilaga 8 Delegationsbeslut om särskild miljökonsekvensbeskrivning - del av 
Pitholm 45.3 och 60.16 
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§ 101 Verksamhetsområde för vatten och avlopp (VA) 
 Diarienr 24KS323 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar om ändring av utbredning av verksamhetsområde för 
VA (vatten och avlopp) enligt Bilagor 9.1 och 9.2. 

Beslutet gäller under förutsättning att detaljplanerna ”Piteholm 60:16 och Pitholm 
45:3, Detaljplan för del av Pitholm 45:3 och 60:16 - Strömnäsbacken etapp 2 inkl 
centrum” samt ”Detaljplan för bostadsändamål, skola och idrottshall – del av Pitholm 
60:16 (Pitholmshöjden)” får laga kraft. 

Ärendebeskrivning 

Som en konsekvens av detaljplanerna ”PITHOLM 60:16 och PITHOLM 45:3, 
Detaljplan för del av Pitholm 45:3 och 60:16 - Strömnäsbacken etapp 2 inkl centrum” 
och ”Detaljplan för bostadsändamål, skola och idrottshall – del av Pitholm 60:16 
(Pitholmshöjden)” behöver ändringar i befintlig utbredning av verksamhetsområde för 
VA (vatten och avlopp) beslutas. I dagsläget är området ej ändamålsenligt utformat i 
dess utbredning och omfattar stora naturmarksområden. 

  

Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön behöver ordnas 
vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang, för en viss befintlig eller 
blivande bebyggelse, ska kommunen bestämma om verksamhetsområde enligt Lagen 
(2006:412) om allmänna vattentjänster. Verksamhetsområdet är det geografiska 
område inom vilket vattenförsörjning och/eller avlopp har ordnats eller ska ordnas 
genom en allmän VA-anläggning. Av ett beslut om verksamhetsområde ska det 
framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar och vilka tjänster som 
ingår. I kommunens vattentjänstplan förekommer det riktlinjer för inrättande av 
verksamhetsområde för vatten och avlopp för att bedöma om och när ett område ska 
omfattas av verksamhetsområde för vatten och avlopp. Enligt riktlinjerna föreslås att 
exploateringsområden ska ingå om området uppfyller § 6 vattentjänstlagen eller om 
aktuellt exploateringsområde ligger i anslutning till befintligt verksamhetsområde. 

  

VA-huvudman är därmed skyldig att tillhandahålla fastigheterna inom planområdet 
med kommunalt VA (dricks-, spill- och dagvatten). Fastighetsägarna är skyldiga att 
betala anläggningsavgift när förbindelsepunkten har meddelats. VA-huvudman kan ha 
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rätt att ta ut avgift via särtaxa för dagvattenhantering. Villkor för dagvattensystemet t 
ex fördröjningskapacitet kan komma att villkoras i markanvisningsavtalet. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Bilaga 9.1 Ändringar av verksamhetsområde vatten och avlopp (VA) 

• Bilaga 9.2 Fastighetsförteckning till detaljplan D2128, Strömnäsbacken etapp 2  
inkl centrum 
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§ 102 Riktlinjer med grundläggande krav för 
föreningsbidrag 

 Diarienr 24KS264 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar Riktlinjer med grundläggande krav för föreningsbidrag, att 
gälla till och med 2028-06-30. 

  

Reservation 

Magnus Häggblad (SD) och Ulf Lindeberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget yrkande. 

Ärendebeskrivning 

Föreningslivet i Piteå kommun utgör en vital del av kommunens sociala struktur, 
främjande av medborgarnas hälsa, kulturella utveckling och sammanhållning. Piteå 
kommuns olika nämnder ger varje år stöd till föreningar i syfte att stärka 
föreningslivet. 
 
Det finns ett antal styrande dokument som hänvisar till “Bidragsberättigade 
föreningar” eller “föreningar som uppfyller kultur- och fritidsnämndens normer för 
erhållande av bidrag”. Kultur- och fritidsnämndens normer är dock enbart utformade 
efter den typ av föreningar som kan vara aktuella inom ramen för kultur- och 
fritidsnämndens verksamhetsområde. Det finns idag inga kommunövergripande 
normer för bidragsgivande i kommunen. 
 
För att underlätta hänvisningar till bidragsberättigande och för att säkerställa en 
effektiv och rättvis fördelning av kommunala bidrag till föreningar, föreslås att 
kommunfullmäktige fastslår grundläggande krav för att erhålla föreningsbidrag som 
gäller oberoende vilken nämnd som beslutar om bidraget. 
 
Kommunledningsförvaltningen har tagit fram ett förslag på riktlinje - Grundläggande 
krav för föreningsbidrag som bland annat anger vilka grundegenskaper vilken värden 
föreningen måste stå bakom för att vara aktuell som stödmottagare. För varje typ av 
bidrag kan respektive nämnd besluta om mer specifika krav. 
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Yrkanden 

Magnus Häggblad (SD): Bifall till Kommunstyrelsens förslag med tillägget att under 
Värdegrund lägga till politisk åskådning. 

Mats Dahlberg (MP), Elisabeth Lindberg (S), Stina Carlsson (V) och Anton Li Nilsson 
(C): Bifall till Kommunstyrelsens förslag med ändringen att under "Föreningsbidrag 
utgår inte till" stryka Stödföreningar (supporterklubbar). 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

  

Ordföranden ställer därefter proposition på Magnus Häggblads (SD) tilläggsyrkande 
och finner att Kommunfullmäktige avslår detsammma. 

Beslutsunderlag 

• §121 KS Riktlinjer med grundläggande krav för föreningsbidrag 

• Riktlinjer med grundläggande krav för föreningsbidrag 
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§ 103 Reglemente för samverkansråd 
 Diarienr 23KS805 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar reviderat Reglemente för samverkansråd, att gälla till och 
med 2028-06-30. 

Ärendebeskrivning 

Från och med den 1 juli 2023 är det lagstadgat att Sveriges kommuner ska arbeta 
brottsförebyggande, det är inte längre frivilligt. Arbetet ska vara kunskapsbaserat och 
samordnat såväl inom som i det geografiska området. Med kunskapsbaserat menar 
man att kommunen ska ta fram en lägesbild över brottsligheten. Kommuner ska, med 
lägesbilden som underlag, besluta om en plan för vilka åtgärder som kommunen avser 
att vidta för att förebygga brott (åtgärdsplan). 

 
Kommuners ansvar för samordning - Kommuner ska också verka för att strategiska 
brottsförebyggande frågor hanteras i ett särskilt forum (strategiskt råd) där kommunen 
och relevanta aktörer ingår. Rådet ska ledas av kommunen. Kommuner ska verka för 
att övriga aktörer i rådet deltar med representanter som har ledande befattningar. 

  

Ovanstående innebär följande ändringar: Namnet på folkhälsorådet ändras till 
Brottsförebyggande- och Folkhälsorådet. Rådet ska verka som ett strategiskt råd i 
brottsförebyggande frågor, det vill säga; fungera som en styrgrupp för olika 
brottsförebyggande projekt, ta del av lägesbilden och åtgärdsplanen. 

Inom gruppen samverkansråd finns även Näringslivsrådet som bildades 2021. Syftet är 
att verka för ett gott näringslivsklimat och att driva frågor där samverkan är av 
betydelse för att vara en attraktiv ort för näringslivet och att skapa samarbeten mellan 
olika branscher för att stärka Piteås näringsliv. 
 
I det fastställda Näringslivsrådet ingår representanter från Piteå kommun och 
representanter från de branschråd som finns inom Piteås näringsliv. I dagsläget ingår 
följande organisationer/branschråd: Företagarna, Lantbrukarnas Riksförbund, Svensk 
Handel eller annan handelsrepresentant, Industrirådet, Fastighetsägarna, 
Besöksnäringen, Kulturella och kreativa näringarna. 
 
Under innevarande år har ytterligare ett branschråd startats upp på initiativ av 



Sammanträdesprotokoll 47 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

branschen, det är Transport- och åkerinäringen. Kommunledningsförvaltningen 
föreslår att rådets sammansättning utökas med en ledamot och en ersättare från 
branschrådet för Transport- och åkerinäringen. Nominering av ledamot och ersättare 
sker inom branschrådet för Transport- och åkerinäringen. 

 

Yrkanden 

Anton Li Nilsson (C): Bifall till Kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Reglemente för samverkansråd 

 
  



Sammanträdesprotokoll 48 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

§ 104 Reglemente för attest 
 Diarienr 23KS106 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar reviderat Reglemente för attest, att gälla till och med 2030-
06-30. 

Ärendebeskrivning 

Syftet med reglemente för attest är att säkerställa en god intern kontroll och motverka 
oegentligheter samt bidra till att säkerställa rättvisande redovisning. Reglemente för 
attest styr ansvars- och arbetsfördelningen i kommunen vid attest av ekonomiska 
transaktioner. Rätten att fatta beslut om ekonomiska transaktioner, till exempel rätten 
att ingå avtal, ska beslutas i nämndens delegationsordning. Med ekonomisk 
transaktion avses händelse som bokförs i kommunens ekonomisystem enligt lagen om 
kommunal bokföring och redovisning. Hel- och delägda kommunala bolag ska utfärda 
motsvarande regelverk som i tillämpliga delar beaktar kommunens attestreglemente. 
 
Revidering med mindre justeringar av reglemente för attest. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Reglemente för attest 
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§ 105 Reglemente för bokföring och redovisning 
 Diarienr 24KS275 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar reviderat Reglemente för bokföring och redovisning, att 
gälla till och med 2030-06-30. 

Ärendebeskrivning 

Kommunens ekonomiska förvaltning regleras i 11 kap. Kommunallag (2017:725). 
Bestämmelser om den ekonomiska redovisningen regleras i Lag (2018:597) om 
kommunal bokföring och redovisning. Utöver lag styrs kommunens redovisning av 
praxis och uttalanden från Rådet för Kommunal Redovisning i egenskap av 
normgivande organ.  
 
Reglemente för bokföring och redovisning reglerar kommunens tillämpning på 
områden som inte hanteras av ovanstående lagar och regler samt reglerar den interna 
redovisningen. Reglementet gäller för samtliga nämnder, helägda kommunala bolag 
samt Nolia AB. 
 
Reglementet har aktualiserats med några mindre justeringar. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Reglemente för bokföring och redovisning 
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§ 106 Avgifter inom offentlig plats, dispenser och 
parkering 

 Diarienr 24KS245 

Beslut 

Kommunfullmäktige minoritetsåterremitterar Avgifter inom offentlig plats, dispenser 
och parkering för att utreda om och hur lång tid man kan ha gratis parkering på 
gatuparkeringar i centrum. 

Ärendebeskrivning 

Förslaget till ändringar i riktlinjen för avgifter inom offentlig plats, dispenser och 
parkering berör avgifterna för parkering och en ny avgift som avser fordonsflytt. 
Riktlinjen för avgifter inom offentlig plats, dispenser och parkering har här även 
uppdaterats med indexjusteringen som Samhällsbyggnad har på delegation att årligen 
utföra. 
 
Avgiften för parkering på gatumark i Piteå kommun har inte justerats på över 20 år. 
Avgiften för parkering har en viktig roll för hur en parkering nyttjas. Är avgiften för 
låg i förhållandet till parkeringens attraktivitet kommer beläggningsgraden att öka och 
ruljangsen minskar. Detta kan skapa konsekvenser genom att söktrafiken ökar och kan 
skapa andra negativa konsekvenser. Avgiften för parkering bör i många fall vara olika 
beroende på var en parkering är belägen men också utifrån attraktiviteten och hur 
kommunen vill styra trafik. 
 
Samtliga taxor i avgiftstabellen för parkering är förändrade mer eller mindre i 
förslagen, men grunden för parkeringstaxan är att avgiften föreslås höjas från 13 
kronor till 15 kronor per timme. Nedan redovisas vilka taxor som föreslås användas 
och övriga taxor enligt avgiftstabellen ska finnas som avgifter ifall det behövs. 
Samhällsbyggnadsnämnden ska alltid besluta om en taxa ska förändras enligt 
avgiftstabellen. 
 
• Taxa 1, är på zonerna 2242 och 2246 och har avgift från första timmen, 15 kronor 
per timme. 
• Taxa 2, är på zonen 2240 där två timmar avgiftsfritt gäller sedan avgift 15 kronor per 
timme. 
• Taxa 3–7 är taxor som finns ifall att behov uppkommer, Samhällsbyggnadsnämnden 
ska alltid besluta en ändring.  
• Taxa 8–9 är för parkering med motorvärmare i Stadsberget zon 2241, här föreslås 
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taxa 8 används med avgift enligt tabellen. 
• Taxa 10–15 gäller samåkningsparkering vid Max hamburgerrestaurang samt LF 
Arena och Rosvik, här föreslås taxa 10 och 13 användas vilket inte är någon 
förändring mot dagsläget. 
• Övriga taxor föreslås som reservtaxor som innan användning alltid måste godkännas 
av Samhällsbyggnadsnämnden innan användning. 
 
Fordonsflytt är en myndighetsutövning som kommunen utför och i dagsläget utförs 
denna tjänst avgiftsfritt trots kostnader för kommunen. Ny avgift föreslås för att täcka 
upp kommunens kostnader för att hantera en fordonsflytt. Avgiften föreslås till 2 000 
kronor inkl. moms per fordonsflytt och avgiften ska betalas innan ett fordon lämnas ut 
från 
uppställningsplatsen. Kostnaden faktureras fordonsägaren även om fordonet inte 
hämtas ut. 
 
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-02-21 § 30 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att Kommunfullmäktige antar förslag till 
revidering av Avgifter inom offentlig plats, dispenser och parkering. 

 

Yrkanden 

Magnus Nyström (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Mats Dahlberg (MP): Bifall till Kommunstyrelsens förslag med tillägget att säkerställa 
att alla intäkter från dessa avgifter återinvesteras i att stärka vår kollektivtrafik och 
cykelinfrastruktur. 

Lage Hortlund (SD): Bifall till Kommunstyrelsens förslag med ändringen att införa 
avgiftsfri parkering 2 timmar per dygn gällande taxorna 1, 4, 6 och 7. 

Håkan Johansson (M), Anders Nordin (SLP) och Lage Hortlund (SD): Återremiss för 
att utreda om och hur lång tid man kan ha gratis parkering på garuparkeringar i 
centrum. 

  

Propositionsordning 

Ordföranden meddelar att han först avser att ställa proposition på yrkandet om 
återremiss, om Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras vid dagens 
sammanträde kommer därefter proposition ställas på övriga yrkanden. 
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Ordföranden ställer proposition på yrkandet om återremiss och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde. 

  

Omröstning begärs och Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst, ärendet avgörs vid dagens sammanträde 

Nej-röst, ärendet återremitteras enligt yrkande. 

Omröstning verkställs digitalt.  

  

Omröstningsresultat 

Ja: 32 

Nej: 17 

Avstår: 0 

Frånvarande: 2 

De röstande och de avlämnade rösterna framgår av till denna paragraf bifogad 
förteckning. 

Ordföranden finner att Kommunfullmäktige beslutar minoritetsåterremittera ärendet 
enligt yrkande. 

  

Beslutsunderlag 

• Avgifter inom offentlig plats, dispenser och parkering 
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§ 106 

Votering: Avgifter inom offentlig plats, 
dispenser och parkering 

24KS245 Voteringslista 

Ja-röst, ärendet avgörs vid dagens sammanträde  
Nej-röst, ärendet återremitteras enligt yrkande 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Cristian Bergvall (S), ordförande X   
Marika Berglund (C), 2:e vice ordförande X   
Daniel Bergman (M), 3:e vice ordförande  X  
Kata Nilsson (S), ledamot X   
Claes Danell (S), ledamot X   
Sara Lagesen Aronsson (S), ledamot X   
Richard Westerberg (S), ledamot X   
Marita Björkman Forsman (S), ledamot X   
Agnetha Eriksson (S), ledamot X   
Carola Bergman (S), ledamot X   
Adrian Johansson (S), ledamot X   
Ulf Sjödin (S), ledamot X   
Magnus Nyström (S), ledamot X   
Ella Vikström (S), ledamot X   
Urban Vikström (S), ledamot X   
Elisabeth Lindberg (S), ledamot X   
Ola Edeblom (S), ledamot X   
Peter Eriksson (S), ledamot X   
Anton Li Nilsson (C), ledamot X   
Johannes Granström (C), ledamot X   
Henrik Viklund (C), ledamot X   
Håkan Johansson (M), ledamot  X  
Gunilla Wallstén (M), ledamot  X  
Ellinor Sandlund (M), ledamot  X  
Karl-Erik Jonsson (M), ledamot  X  
Jan-Eric Sandberg (M), ledamot  X  
Anders Nordin (SLP), ledamot  X  
Sara Hall (SLP), ledamot  X  
Helén Lindbäck (KD), ledamot  X  
Daniel Bylund (KD), ledamot  X  
Mats Dahlberg (MP), ledamot X   
Johnny Åström (SJV), ledamot  X  
Magnus Häggblad (SD), ledamot  X  
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Lage Hortlund (SD), ledamot  X  
Ulf Lindeberg (SD), ledamot  X  
Anne-Christine Esberg (SD), ledamot  X  
Marlene Källström (SD), ledamot  X  
Stina Carlsson (V), ledamot X   
Brith Fäldt (V), ledamot X   
Mikael Borgh (V), ledamot X   
Annika Lahti (V), ledamot X   
Mojgan Azari (S), ersättare X   
Anders Lundkvist (S), ersättare X   
Maj-Britt Lundström (S), ersättare X   
Gerd Sävenstedt (S), ersättare X   
Maria Truedsson (S), ersättare X   
Leif Edström (S), ersättare X   
Hans Ölund (C), ersättare X   
Margareta Hägglöf (M), ersättare  X  
Resultat 32 17 0 
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§ 107 Motion (C) om grön plan för Piteå 
 Diarienr 22KS360 

Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen om grön plan för Piteå, färdigbehandlad. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Majvor Sjölund (C) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
Piteå kommun tar fram en Grön plan som särskilt beaktar behovet av kvarvarande 
gröna rekreationsområden. 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 20 Juni 2022, § 96, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande: 
 
Att ha en plan för grönområden är att anse som en fördjupning av översiktsplanen. 
Genom att fastslå vilka områden som ska bevaras och utvecklas skapas en tydlighet 
som är gynnsam för alla som vill bygga och utveckla Piteå.  
 
Att ta fram en grön plan som en fördjupning till översiktsplanen finns med i 
samhällsbyggnads planering och ingår i den av Kommunfullmäktige beslutade (2023-
12-14 § 317) Planeringsstrategin för översiktsplan.  
 
Under motionens utredningstid har grön plan tagits med i den beslutade planeringen 
för översiktsplan varför Kommunledningsförvaltningen föreslår att 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad.  

 

Yrkanden 

Anton Li Nilsson (C): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 
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Beslutsunderlag 

• Motion (C) - Grön plan för Piteå 

• Politiskt anförande - Motion (C) om grön plan för Piteå 
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§ 108 Motion (SLP) om att svenska språket ska användas 
 Diarienr 23KS97 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen om att svenska språket ska användas.  

Reservationer 

Karl-Erik Jonsson (M), Jan-Eric Sandberg (M), Helén Lindbäck (KD), Ellinor 
Sandlund (M), Johnny Åström (SJV), Sara Hall (SLP), Anders Nordin (SLP), Håkan 
Johansson (M), Margareta Hägglöf (M), Magnus Häggblad (SD), Gunilla Wallstén 
(M), Ulf Lindeberg (SD) och Lage Hortlund (SD) reserverar sig mot beslutet. 

  

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
att man i samtliga kommunala verksamheter (inklusive de kommunala bolagen) 
vinnlägger sig om att man alltid använder sig av svenska språket, såväl i text som i 
uttalade ord, när det inte specifikt krävs att man använder sig av ett annat språk typ 
tyska, franska eller engelska. 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 20 mars 2023, § 165, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
 
Efter att övervägt den inkomna motionen och med beaktande av de underliggande 
principerna för språkanvändning och kommunikation inom kommunen, föreslås ett 
avslag på motionen.  
 
Det är viktigt att erkänna att språket, som en levande entitet, utvecklas ständigt i takt 
med samhället och dess användare. Den tekniska utvecklingen, i synnerhet, 
introducerar kontinuerligt nya termer, varav många är engelskinspirerade. Detta 
fenomen är oundvikligt och speglar de globala trenderna i kunskapsutveckling och 
innovation. 
 
Svenska språket är och förblir huvudspråket i kommunens kommunikation. Denna 
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grundläggande princip fastställer svenska språket som den primära kanalen för 
kommunikation, vilket säkerställer tillgänglighet och förståelse bland kommunens 
invånare. Detta innebär dock inte att det finns ett absolut hinder mot att inkorporera 
lånord eller nyterminologi som uppstår ur den tekniska eller språkliga utvecklingen. 
Tvärtom, en balanserad integration av nya uttryck kan berika det svenska språket, göra 
kommunikationen mer relevant, och spegla det dynamiska samhälle vi lever i. 
 
Det är även viktigt att kommunikationen anpassas till målgruppen. Det innebär att 
kommunen måste vara flexibel och inkluderande i sitt språkbruk för att effektivt nå 
och engagera alla medborgare. En rigid hållning till språkanvändning kan begränsa 
kommunens förmåga att kommunicera effektivt med sina invånare, särskilt de som är 
tekniskt kunniga eller de som är inflyttade och ännu inte helt behärskar svenska 
språket. 
 
Med hänsyn till ovanstående argument och den kontinuerliga utvecklingen av språket 
som en naturlig del av samhällets evolution, rekommendera 
Kommunledningsförvaltningen att motionen avslås.  

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S) och Anton Li Nilsson (C): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Anders Nordin (SLP), Håkan Johansson (M), Lage Hortlund (SD), Magnus Häggblad 
(SD) och Johnny Åström (SJV): Bifall till motionen om att svenska språket ska 
användas. 

Helén Lindbäck (KD) och Mats Dahlberg (MP): Anse motionen om att svenska 
språket ska användas för färdigbehandlad. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på de tre förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

  

Omröstning begärs och ordförande utser följande huvudförslag: Bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst, Anse motionen om att svenska språket ska användas för färdigbehandlad. 
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Nej-röst, Bifall till motionen om att svenska språket ska användas. 

Omröstning verkställs digitalt.  

  

Omröstningsresultat 

Ja: 7 

Nej: 16 

Avstår: 26 

Frånvarande: 2 

De röstande och de avlämnade rösterna framgår av till denna paragraf bifogad 
förteckning. 

Ordföranden finner att Kommunfullmäktige beslutar att Bifall till motionen om att 
svenska språket ska användas utgör motförslag. 

  

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst, Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Nej-röst, Bifall till motionen om att svenska språket ska användas. 

Omröstning verkställs digitalt.  

  

Omröstningsresultat 

Ja: 31 

Nej: 17 

Avstår: 1 

Frånvarande: 2 

De röstande och de avlämnade rösterna framgår av till denna paragraf bifogad 
förteckning. 
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Ordföranden finner att Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Svenska språket ska användas 

• Politiskt anförande - Motion (SLP) svenska språket ska användas 
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§ 108 

Votering: Motion (SLP) om att svenska 
språket ska användas 

23KS97 Voteringslista 

Ja-röst, Anse motionen om att svenska språket ska användas 
färdigbehandlad  
Nej-röst, Bifall till motionen om att svenska språket ska användas 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Cristian Bergvall (S), ordförande   X 
Marika Berglund (C), 2:e vice ordförande   X 
Daniel Bergman (M), 3:e vice ordförande  X  
Kata Nilsson (S), ledamot   X 
Claes Danell (S), ledamot   X 
Sara Lagesen Aronsson (S), ledamot   X 
Richard Westerberg (S), ledamot   X 
Marita Björkman Forsman (S), ledamot   X 
Agnetha Eriksson (S), ledamot   X 
Carola Bergman (S), ledamot   X 
Adrian Johansson (S), ledamot   X 
Ulf Sjödin (S), ledamot   X 
Magnus Nyström (S), ledamot   X 
Ella Vikström (S), ledamot   X 
Urban Vikström (S), ledamot   X 
Elisabeth Lindberg (S), ledamot   X 
Ola Edeblom (S), ledamot   X 
Peter Eriksson (S), ledamot   X 
Anton Li Nilsson (C), ledamot   X 
Johannes Granström (C), ledamot   X 
Henrik Viklund (C), ledamot   X 
Håkan Johansson (M), ledamot  X  
Gunilla Wallstén (M), ledamot  X  
Ellinor Sandlund (M), ledamot  X  
Karl-Erik Jonsson (M), ledamot  X  
Jan-Eric Sandberg (M), ledamot  X  
Anders Nordin (SLP), ledamot  X  
Sara Hall (SLP), ledamot  X  
Helén Lindbäck (KD), ledamot X   
Daniel Bylund (KD), ledamot  X  
Mats Dahlberg (MP), ledamot X   
Johnny Åström (SJV), ledamot  X  
Magnus Häggblad (SD), ledamot  X  
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Lage Hortlund (SD), ledamot  X  
Ulf Lindeberg (SD), ledamot  X  
Anne-Christine Esberg (SD), ledamot  X  
Marlene Källström (SD), ledamot  X  
Stina Carlsson (V), ledamot X   
Brith Fäldt (V), ledamot X   
Mikael Borgh (V), ledamot X   
Annika Lahti (V), ledamot X   
Mojgan Azari (S), ersättare   X 
Anders Lundkvist (S), ersättare   X 
Maj-Britt Lundström (S), ersättare   X 
Gerd Sävenstedt (S), ersättare   X 
Maria Truedsson (S), ersättare   X 
Leif Edström (S), ersättare   X 
Hans Ölund (C), ersättare X   
Margareta Hägglöf (M), ersättare  X  
Resultat 7 16 26 
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§ 108 

Votering: Motion (SLP) om att svenska 
språket ska användas 

23KS97 Voteringslista 

Ja-röst, Bifall till Kommunstyrelsens förslag  
Nej-röst, Bifall till motionen om att svenska språket ska användas 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Cristian Bergvall (S), ordförande X   
Marika Berglund (C), 2:e vice ordförande X   
Daniel Bergman (M), 3:e vice ordförande  X  
Kata Nilsson (S), ledamot X   
Claes Danell (S), ledamot X   
Sara Lagesen Aronsson (S), ledamot X   
Richard Westerberg (S), ledamot X   
Marita Björkman Forsman (S), ledamot X   
Agnetha Eriksson (S), ledamot X   
Carola Bergman (S), ledamot X   
Adrian Johansson (S), ledamot X   
Ulf Sjödin (S), ledamot X   
Magnus Nyström (S), ledamot X   
Ella Vikström (S), ledamot X   
Urban Vikström (S), ledamot X   
Elisabeth Lindberg (S), ledamot X   
Ola Edeblom (S), ledamot X   
Peter Eriksson (S), ledamot X   
Anton Li Nilsson (C), ledamot X   
Johannes Granström (C), ledamot X   
Henrik Viklund (C), ledamot X   
Håkan Johansson (M), ledamot  X  
Gunilla Wallstén (M), ledamot  X  
Ellinor Sandlund (M), ledamot  X  
Karl-Erik Jonsson (M), ledamot  X  
Jan-Eric Sandberg (M), ledamot  X  
Anders Nordin (SLP), ledamot  X  
Sara Hall (SLP), ledamot  X  
Helén Lindbäck (KD), ledamot  X  
Daniel Bylund (KD), ledamot  X  
Mats Dahlberg (MP), ledamot   X 
Johnny Åström (SJV), ledamot  X  
Magnus Häggblad (SD), ledamot  X  
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Lage Hortlund (SD), ledamot  X  
Ulf Lindeberg (SD), ledamot  X  
Anne-Christine Esberg (SD), ledamot  X  
Marlene Källström (SD), ledamot  X  
Stina Carlsson (V), ledamot X   
Brith Fäldt (V), ledamot X   
Mikael Borgh (V), ledamot X   
Annika Lahti (V), ledamot X   
Mojgan Azari (S), ersättare X   
Anders Lundkvist (S), ersättare X   
Maj-Britt Lundström (S), ersättare X   
Gerd Sävenstedt (S), ersättare X   
Maria Truedsson (S), ersättare X   
Leif Edström (S), ersättare X   
Hans Ölund (C), ersättare X   
Margareta Hägglöf (M), ersättare  X  
Resultat 31 17 1 
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§ 109 Motion (SLP) - Piteå blir en förvaltningskommun 
för samiska, finska och meänkieli 

 Diarienr 22KS670 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen om att Piteå blir en förvaltningskommun för 
samiska, finska och meänkieli.  

Reservationer 

Margareta Hägglöf (M) reserverar sig mot beslutet. 

  

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Sara Hall, Skol- och landsbygdspartiet, har inkommit 
med ovan rubricerade motion och yrkar följande:  
 
att Piteå kommun ansöker om att bli en förvaltningskommun för samiska, finska och 
meänkieli och därmed tillhöra respektive förvaltningsområden.  
 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Den svenska minoritetspolitiken har sedan den introducerades syftat till att ge skydd 
för de nationella minoriteterna och stärka deras möjligheter till inflytande, samt stödja 
de historiska minoritetsspråken så att de hålls levande. Judar, romer, samer (som även 
har ställning som urfolk), sverigefinnar och tornedalingar erkändes som nationella 
minoriteter. Jiddisch, romani chib, samiska, finska och meänkieli (samtliga varieteter 
av språken) erkändes som nationella minoritetsspråk.  
 
Respektive grupp (judar, romer, samer, sverigefinnar och tornedalingar) har aktivt 
värnat sin kultur och sitt språk så att minoritetskulturerna utgör en levande del av det 
svenska samhället och kulturarvet. Alla fem grupper har dessutom funnits i Sverige 
under mycket lång tid. Judar har bott i landet sedan 1600-talet, och romer åtminstone 
sedan 1500-talet. Samerna är ett urfolk och har levt i det som nu är Sverige sedan 
urminnes tider. Tornedalingar och finsktalande personer har funnits här sedan långt 
före den svenska statsbildningen. Sverige och Finland var under drygt sexhundra år, 
fram till 1809, ett och samma land. 
 
Att ge skydd åt de nationella minoriteterna innebär att diskriminering på grund av 
etnicitet eller tillhörighet till nationell minoritet ska bekämpas och att de nationella 
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minoriteterna ska ges förutsättningar att delta i samhällslivet på lika villkor. Enligt 
ramkonventionens bestämmelser har Sverige åtagit sig att vidta lämpliga åtgärder för 
att inom alla områden av det ekonomiska, sociala, politiska och kulturella livet främja 
fullständig och effektiv jämlikhet mellan personer som tillhör en nationell minoritet 
och personer som tillhör majoritetsbefolkningen. Det innebär att de nationella 
minoriteterna fullt ut ska kunna utveckla sin potential och ha samma förutsättningar i 
samhället som majoritetsbefolkningen. Samhället ska därför motverka missgynnande 
och utsatthet av de nationella minoriteterna. 
 
Att stärka de nationella minoriteternas möjligheter till inflytande innebär att formerna 
för samråd ska förbättras och de nationella minoriteter ska ges reellt inflytande i frågor 
som berör dem. Att stödja de nationella minoritetsspråken så att de hålls levande 
innebär att de nationella minoriteterna ska ges möjligheter att tillägna sig, bruka och 
utveckla sitt modersmål och utveckla en egen kulturell identitet. De nationella 
minoriteterna ska kunna överföra sitt minoritetsspråk och sin kultur till nästa 
generation. De nationella minoritetsspråken, som utgör en del av det svenska 
kulturarvet, ska kunna bevaras och utvecklas som levande språk i Sverige. 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 2024-02-12 att Piteå kommun ska 
ansöka hos regeringen om att bli förvaltningsområde för samiska. Om ansökan 
beviljas kan Piteå vara förvaltningsområde för samiska från och med 2025.  
 
Under 2023 har Utbildningsförvaltningen genomfört ett omfattande utvecklingsarbete 
för att  
stärka arbetet med nationella minoriteter. Kommunikationsavdelningen har ett uppdrag 
att förbättra informationen angående minoritetslagstiftningen och minoriteternas 
rättigheter  
kommunens hemsida. En utbildningsinsats är planerad under våren 2024 i syfte att öka 
kunskapen angående minoritetslagstiftningen. Förslag på uppdrag för framtagande av 
styrdokument finns. Minoritetslagstiftningen är en rättighetslag och de nationella 
minoriteternas rättigheter är en del av de mänskliga rättigheterna. Styrdokument för 
nationella minoriteter bör utarbetas inom ramen för arbetet med mänskliga rättigheter. 
 
När det gäller eventuell ansökan om att även bli förvaltningsområde för finska och 
meänkieli  
så är bedömningen att förutsättningarna för en sådan ansökan inte finns i nuläget. Om 
Piteås 
ansökan att bli samiskt förvaltningsområde beviljas så kan en ansökan om att vara 
förvaltningsområde för finska och meänkieli aktualiseras längre fram. En ansökan bör 
i så fall initieras tillsammans med representanter från civilsamhället.  
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Omvärldsbevakning visar också på att de flesta kommuner som är 
förvaltningskommuner för flera minoritetsspråk har startat med att vara 
förvaltningsområde för ett av språken och sedan efter några år valt att gå vidare med 
ytterligare ansökningar. 
 
Utifrån att motionen föreslår att Piteå ska bli en förvaltningskommun som helhet för 
såväl samiska, finska och meänkieli föreslår Kommunledningsförvaltningen att 
Kommunfullmäktige avslår motionen då det bedöms som ett för stort åtagande i 
dagsläget. 

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S), Helén Lindbäck (KD), Magnus Häggblad (SD) och Stina Carlsson 
(V): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Anders Nordin (SLP): Bifall till motionen om att Piteå blir en förvaltningskommun för 
samiska, finska och meänkieli. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Piteå blir en samisk, finska och meänkieli förvaltning 

• Politisk anförande - Motion (SLP) - Piteå blir en samisk, finska och meänkieli 
förvaltningskommun 
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§ 110 Motion (SLP) - Gratis mensskydd på alla 
kommunala arbetsplatser 

 Diarienr 22KS480 

Beslut 

Kommunfullmäktige bifaller motionen om Gratis mensskydd på alla kommunala 
arbetsplatser. 

  

Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att utreda möjligheten till gratis 
mensskydd på alla kommunala arbetsplatser. 

Reservationer 

Gunilla Wallstén (M), Jan-Eric Sandberg (M), Karl-Erik Jonsson (M), Daniel 
Bergman (M), Ellinor Sandlund (M), Daniel Bylund (KD), Ulf Lindeberg 
(SD), Margareta Hägglöf (M), Lage Hortlund (SD) och Magnus Häggblad (SD) 
reserverar sig mot beslutet.  

  

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om 
gratis mensskydd på alla kommunala arbetsplatser och yrkar följande: 
 
att gratis mensskydd finns tillgängligt på alla kommunala arbetsplatser. 
 
Bakgrund: Utifrån att allt fler privata bolag inför gratis mensskydd på sina 
arbetsplatser bör detta också införas på alla kommunala arbetsplatser i kommunen 
inklusive hos de kommunala bolagen. Gratis mensskydd på arbetsplatser har av flera 
orsaker blivit lika naturligt som fri tillgång till plåster och liknande material. 
------ 
Kommunfullmäktige har den 2022-09-26, § 114, remitterat motionen till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
 
----- 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
 
Motionen förslår att Piteå kommun ska erbjuda gratis mensskydd på kommunens 
arbetsplatser enligt bilaga.  
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Det finns flera fördelar med att erbjuda gratis mensskydd till medarbetarna i Piteå 
kommun. Tillgång till mensskydd bidrar till en mer jämställd arbetsplats. Att det finns 
mensskydd tillgängligt på arbetsplatsen skapar trygghet då det inte alltid finns 
möjlighet att lämna arbetsplatsen om mensen kommer oväntat under arbetstid. Att 
erbjuda gratis mensskydd till de som behöver går i linje med att vara en attraktiv 
arbetsgivare.  
 
Gratis mensskydd till alla medarbetare i kommunen som behöver det innebär en 
kostnad som behöver utredas vidare för att i sådana fall tas med i kommande års 
budgetarbete och ge möjlighet till upphandling. Ett exempel som utgår från att två 
tredjedelar av kommunens anställda kvinnor skulle nyttja möjligheten till gratis 
mensskydd ger en uppskattad kostnad för kommunen på ca 750 tkr - 1 mkr per år.  

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S), Helén Lindbäck (KD), Anders Nordin (SLP), Annika Lahti (V), 
Mats Dahlberg (MP) och Elisabeth Lindberg (S): Bifall till Kommunstyrelsens 
förslag.  

Gunilla Wallstén (M), Magnus Häggblad (SD) och Lage Hortlund (SD): Avslag på 
motionen om gratis mensskydd på alla kommunala arbetsplatser. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

  

Omröstning begärs och Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst, Bifall till Kommunstyrelsens förslag.  

Nej-röst, Avslag på motionen om gratis mensskydd på alla kommunala arbetsplatser. 

Omröstning verkställs digitalt.  

  

Omröstningsresultat 

Ja: 34 
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Nej: 13 

Avstår: 2 

Frånvarande: 2 

De röstande och de avlämnade rösterna framgår av till denna paragraf bifogad 
förteckning. 

Ordföranden finner att Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens 
förslag.  

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Gratis mensskydd på alla kommunala arbetsplatser 

• Politiskt anförande Motion (SLP)  om gratis mensskydd på alla kommunala 
arbetsplatser 
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§ 110 

Votering: Motion (SLP) - Gratis mensskydd på 
alla kommunala arbetsplatser 

22KS480 Voteringslista 

Ja-röst, Bifall till Kommunstyrelsens förslag  
Nej-röst, Avslag på motionen om gratis mensskydd på alla kommunala arbetsplatser 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Cristian Bergvall (S), ordförande X   
Marika Berglund (C), 2:e vice ordförande X   
Daniel Bergman (M), 3:e vice ordförande  X  
Kata Nilsson (S), ledamot X   
Claes Danell (S), ledamot X   
Sara Lagesen Aronsson (S), ledamot X   
Richard Westerberg (S), ledamot X   
Marita Björkman Forsman (S), ledamot X   
Agnetha Eriksson (S), ledamot X   
Carola Bergman (S), ledamot X   
Adrian Johansson (S), ledamot X   
Ulf Sjödin (S), ledamot X   
Magnus Nyström (S), ledamot X   
Ella Vikström (S), ledamot X   
Urban Vikström (S), ledamot X   
Elisabeth Lindberg (S), ledamot X   
Ola Edeblom (S), ledamot X   
Peter Eriksson (S), ledamot X   
Anton Li Nilsson (C), ledamot X   
Johannes Granström (C), ledamot X   
Henrik Viklund (C), ledamot X   
Håkan Johansson (M), ledamot  X  
Gunilla Wallstén (M), ledamot  X  
Ellinor Sandlund (M), ledamot  X  
Karl-Erik Jonsson (M), ledamot  X  
Jan-Eric Sandberg (M), ledamot  X  
Anders Nordin (SLP), ledamot X   
Sara Hall (SLP), ledamot X   
Helén Lindbäck (KD), ledamot   X 
Daniel Bylund (KD), ledamot  X  
Mats Dahlberg (MP), ledamot X   
Johnny Åström (SJV), ledamot   X 
Magnus Häggblad (SD), ledamot  X  



Sammanträdesprotokoll 72 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

Lage Hortlund (SD), ledamot  X  
Ulf Lindeberg (SD), ledamot  X  
Anne-Christine Esberg (SD), ledamot  X  
Marlene Källström (SD), ledamot  X  
Stina Carlsson (V), ledamot X   
Brith Fäldt (V), ledamot X   
Mikael Borgh (V), ledamot X   
Annika Lahti (V), ledamot X   
Mojgan Azari (S), ersättare X   
Anders Lundkvist (S), ersättare X   
Maj-Britt Lundström (S), ersättare X   
Gerd Sävenstedt (S), ersättare X   
Maria Truedsson (S), ersättare X   
Leif Edström (S), ersättare X   
Hans Ölund (C), ersättare X   
Margareta Hägglöf (M), ersättare  X  
Resultat 34 13 2 
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§ 111 Motion (SLP) om omställningsstöd för 
förtroendevalda 

 Diarienr 22KS435 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen om omställningsstöd för förtroendevalda.  

Reservationer 

Jan-Eric Sandberg (M), Margareta Hägglöf (M) och Gunilla Wallstén (M) reserverar 
sig mot beslutet. 

  

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
att hela punkten 2 avseende stycket Bestämmelser om omställningsstöd och pension 
för förtroendevalda § 1 till och med § 9 upphör att gälla. (i Bestämmelser om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda) 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 26 september 2022, § 111, remitterat ärendet till 
kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande: 
 
Motionen föreslår att omställningsstöd för förtroendevalda helt tas bort, med 
motiveringen att de förtroendevalda inte torde ha några problem att återgå i arbetslivet. 
(enligt bilaga) 
 
Omställningsstöd syftar till att under en begränsad tid underlätta övergången till 
arbetslivet när en förtroendevald lämnat sitt (sina) uppdrag. Omställningsstöd kan 
bestå av aktiva omställningsinsatser, ekonomiskt omställningsstöd och förlängt 
ekonomiskt omställningsstöd. Omställningsstöd förutsätter att den förtroendevalde 
själv aktivt verkar för att få ett nytt arbete. 
 
OPF-KL18, som bestämmelser för omställningsstöd baseras på, är ett kollektivavtal 
som gäller för förtroendevalda i kommuner, regioner och kommunalförbund i Sverige. 
Bestämmelser om omställningsstöd och pension till förtroendevalda (OPF-KL18) 
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gäller för förtroendevalda som tillträder ett eller flera uppdrag för första gången efter 
valet 2014 eller senare. 
 
OPF-KL18 är utformat för tillämpning hos respektive kommun, landsting/region eller 
kommunalförbund. För att bestämmelserna ska äga giltighet krävs ett lokalt antagande 
av fullmäktige. Piteå kommun antog bestämmelser för OPF-KL 18 reviderades 2021-
11-02. 
 
OPF-KL18 omfattar politiska förtroendeuppdrag och har sin grund i kommunallagen. 
Bestämmelserna ska underlätta och möjliggöra för förtroendevald att förena arbetsliv 
och uppdrag och därmed har bestämmelserna i möjligaste mån anpassats till de 
pensions- och omställningsavtal som gäller för anställda inom kommuner, landsting, 
regioner och kommunalförbund. 
 
Omställningsbestämmelserna tar sikte på aktiv omställning, aktiva 
omställningsinsatser och tidsbegränsade ekonomiska omställningsstöd. Detta i syfte att 
öka möjligheterna för personer att kunna gå vidare i sin karriär, vilket följer 
arbetslinjen. Modellen blir också mer lik vad som gäller för anställda i kommuner, 
landsting, regioner och kommunalförbund. 
 
Det är av största vikt för demokratin att alla kan ta på sig ett förtroendeuppdrag även 
under den tid man står till arbetsmarknadens förfogande. Det är då också rimligt att 
man efter avslutat förtroende uppdrag får hjälp att ta sig tillbaka till arbetsmarknaden. 
Avtalet bygger även på att den tidigare förtroendevalda aktivt arbetar för att få en 
anställning på arbetsmarknaden. Är det då så lätt som motionen antyder blir kostnaden 
för omställningsstöd relativt litet, då de förtroendevalda har tillskansat sig kontaktnät 
och kunskaper som är attraktiva på en öppen arbetsmarknad. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår därför att kommunfullmäktiga avslår 
motionen om omställningsstöd för förtroendevalda. 

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Anders Nordin (SLP): Bifall till motionen om omställningsstöd för förtroendevalda. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda 

• Politiskt anförande - Motion (SLP) om omställningsstöd förtroendevalda - Politiskt 
anförande 
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§ 112 Motion (SLP) om ersättningar och arvoden 
 Diarienr 22KS717 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen om ersättningar och arvoden.  

Reservationer 

Anders Nordin (SLP), Daniel Bergman (M), Ellinor Sandlund (M), Gunilla Wallstén 
(M), Margareta Hägglöf (M), Sara Hall (SLP) och Daniel Bylund (KD) reserverar sig 
mot beslutet. 

  

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
att man tillsätter en grupp/kommission som får i uppdrag att ta fram ett rättvist och ur 
demokratisk och jämlik aspekt så bra system som möjligt gällande hela spektret av 
förtroendevaldas ersättningar och nivåer i förhållande till varandra.  
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande: 
 
Det är alltid Kommunfullmäktige som beslutar om ersättningar till förtroendevalda i 
en kommun. I vissa fall kan Kommunfullmäktige delegera beslutanderätten till ett 
annat organ inom kommunen, såsom en beredning eller Kommunstyrelsen, för att 
fastställa specifika detaljer eller justeringar inom de ramar som Kommunfullmäktige 
har beslutat. Denna delegation ska dock alltid ske inom de ramar och principer som 
Kommunfullmäktige fastställt. Det går inte att överlåta den beslutsrätten till en 
utomstående kommitté.  
 
Vid utformningen av det nuvarande ersättningssystemet i början av 2000-talet, 
engagerades dock representanter från civilsamhället, däribland fackförbunden och 
kyrkan, vilket bidrog till ett genomtänkt och balanserat system. Där sattes grundnivåer 
för olika politiska uppdrag och att ökningar av ersättningar är direkt kopplade till den 
genomsnittliga löneutvecklingen bland kommunens anställda. Även om fördelningen 
av ersättningar mellan olika ordförandeuppdrag har förändrats över tid, återspeglar 
detta de justeringar som gjorts i ansvarsområden för kommunens nämnder. Systemet 
reviderades 2022 för att vara neutralt med avseende på eventuell förlorad 
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arbetsinkomst, så att de med förlorad arbetsinkomst får samma nettoersättning som de 
utan förlorad arbetsinkomst.  
 
Med hänsyn till arbetet som redan lagts ned på att skapa ett rättvist och transparent 
system, samt de resurser som skulle krävas för att genomföra den föreslagna 
översynen, finner förvaltningen att det inte finns tillräcklig grund för att inleda en ny 
översyn vid denna tidpunkt. Vi anser att det befintliga ersättningssystemet fortsatt bör 
vara i kraft. 
 
På grundval av ovanstående överväganden föreslår Kommunledningsförvaltningen att 
motionen avslås. 

 

Yrkanden 

Anton Li Nilsson (C): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Anders Nordin (SLP) och Karl-Erik Jonsson (M): Bifall till motionen om ersättningar 
och arvoden. 

  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Ersättningar och arvoden 

• Politiskt anförande - Motion (SLP) om ersättningar och arvoden 
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§ 113 Motion (SLP) om fritt wifi till alla i Piteå kommun 
 Diarienr 22KS208 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen om fritt wifi till alla i Piteå kommun. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
utreda möjligheten för införandet av fritt wi-fi i hela Piteå kommun i enligt med 
beskrivna samarbete eller i någon annan form. 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 30 maj 2022, § 78, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande: 
 
Motionären föreslår en utredning av möjligheterna för införande av fritt WiFi i hela 
Piteå Kommun och beskriver en otydlighet runt vilka alternativ för uppkoppling som 
är tillgängliga för privatpersoner respektive för kommunala verksamheter och deras 
besökare. 
 
”PK-Open” är i grunden inget offentligt nät utan är till för besökare i kommunens 
verksamheter. Att ha det öppet som tidigre analyseras för tillfället utifrån 
säkerhetsaspekter.  
 
Kommunledningsförvaltningen, Piteenergi och Samhällsbyggnad delar motionärens 
bild av datakommunikationens betydelse i våra medborgares liv. Användandet 
innefattar såväl sociala och kommersiella tjänster som kommunikation med olika 
samhällsfunktioner. En grundförutsättning för denna livsstil är tillgången till stabil 
uppkoppling. Med en allt snabbare digitalisering och ökade säkerhetskrav behöver 
olika datakommunikationslösningar kontinuerligt utvärderas och förbättras. WiFi-nät 
är primärt en teknik för slutna områden och är inte anpassade för att täcka stora 
områden som en hel kommun, däremot kan vissa uppkopplingspunkter vara en 
lösning.  
 
Piteenergi är den kommunala aktör som har uppdraget att tillgodose invånare och 
företag med infrastruktur inom data- och telekommunikationsområdet. Detta framgår 
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av Piteenergis bolagsordning och Piteå kommuns bredbandsstrategi. En utredning av 
förutsättningarna för internetuppkoppling bör därför hanteras av Piteenergi inom 
ramen för datakommunikationsuppdraget.  
 
Utredningen bör förutom den specifika frågan om allmän internetuppkoppling även 
kunna bidra till en uppdaterad bild av  
- invånare och företags behov av datakommunikation 
- tillgängliga lösningar på marknaden 
- Identifiering av användare i ett allmänt nät 

 

Yrkanden 

Anton Li Nilsson (C): Avslag på motionen om fritt wifi till alla i Piteå kommun. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Fritt wifi till alla i Piteå kommun 

• Politiskt anförande - Motion (SLP) Fritt wifi till alla i Piteå kommun 
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§ 114 Motion (V) - inför gratis kollektivtrafik för alla 
kommunens barn och ungdomar under 19 år 

 Diarienr 23KS586 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen om att införa gratis kollektivtrafik för alla 
kommunens barn och ungdomar under 19 år.  

Reservationer 

Helén Lindbäck (KD), Sara Hall (SLP), Mats Dahlberg (MP), Anders Nordin 
(SLP), Daniel Bylund (KD) och Ulf Lindeberg (SD) reserverar sig mot beslutet. 

  

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Lars Vikström (V) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
att vi ska införa gratis kollektivtrafik för barn/ungdomar fram till personen fyller 19 år 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 30 oktober 2023, § 280, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande: 
 
Under 2019 gjordes en utredning av kostnader för ett införande av gratis 
kollektivtrafik för barn och ungdomar upp till 19 år. Regionala kollektivmyndigheten 
(RKM) initierade det s.k. 619 projektet som skulle omfatta samtlig kollektivtrafik i 
hela Norrbottens län. Projektet förverkligades inte då majoriteten av länets kommuner 
drog slutsatsen att kostnaderna var för höga. 
 
Kollektivtrafiken hade 2023 ca: 35 miljoner i budgeterade kostnader. Intäkter från 
biljett-försäljning inom kollektivtrafiken är en viktig del för att göra satsningar på 
kollektivtrafik med målbilden är att öka ”rätt” resor med buss. 2023 uppgick 
kollektivtrafikintäkterna i Piteå kommun till 6 769 000 kr, varav cirka hälften kan 
härledas till barn och unga mellan 6 - 19 år. Ett införande av gratis bussresor för barn 
mellan 6 - 19 år skapar därmed en direkt intäktsminskning om ca. 3 mkr/år.  
 
Avgiftsfria resor får också andra konsekvenser. Kommuner som infört avgiftsfria resor 
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ser förvisso ett ökat antal resor med kollektivtrafiken men det är inte likställigt med 
fler resenärer. Resenärer som tillkommer till följd av avgiftsfri kollektivtrafik är i stor 
utsträckning de som redan reser kollektivt och de som tidigare promenerade och 
cyklade. Införande av avgiftsfri kollektivtrafik skapar tydliga risker för att resenärer 
t.ex. skolbarn tenderar att resa endast en eller två hållplatser istället för att promenera 
eller cykla. Ett scenario som genererar en angenäm statistisk bild av kollektivtrafiken. 
Scenariot kan däremot antas medföra negativ påverkan på såväl hälsa som miljö.  
 
Det innebär även en risk för att ökat ”omotiverat” resande innebär en ökning av 
resenärer under morgon och eftermiddag på bussar som redan idag har ett högt 
beläggning dessa tider. En situation som kan leda till behov av inköp av ytterligare 
bussar, då stora delar av bussparken dessa tider redan nyttjas vilket skulle innebära 
prisökningar. En ökning av antalet bussar p.g.a. ökat resande är på ett sätt en relativt 
angenäm konsekvens men samtidigt kostnadsdrivande om det är ”fel” resenärer som 
åker. I dagsläget saknas även förutsättningar för fler bussar i trafik, t. ex saknas 
garageplatser och laddinfrastruktur. 
 
Förslag till beslut: 
Kommunledningsförvaltningen har i samverkan med Samhällsbyggnad utrett 
motionens förslag och föreslår Kommunfullmäktige att avslå motionen om att införa 
gratis kollektivtrafik till kommunens alla barn och ungdomar under 19 år, då det skulle 
betyda omfattande kostnadsökningar.  

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S), Johannes Granström (C) och Magnus Häggblad (SD): Bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 

Stina Carlsson (V), Helén Lindbäck (KD), Mats Dahlberg (MP) och Anders Nordin 
(SLP): Bifall till motionen om gratis kollektivtrafik för alla kommunens barn och 
ungdomar under 19 år. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsunderlag 

• Motion (V) - Inför gratis kollektivtrafik för alla kommunens barn och ungdomar 
under 19 år 

• Politiskt anförande - Gratis kollektivtrafik till barn och ungdomar 
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§ 115 Motion (SLP) om små bussar vid låg trafik 
 Diarienr 23KS98 

Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen om små bussar vid låg trafik, för 
färdigbehandlad. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
en utredning görs där man jämför en stor eldriven buss med en liten eldriven buss 
avseende ekonomi, ekologisk påverkan och samhällsnytta. 
__________ 
 
Kommunfullmäktige har den 13 februari 2023, § 84, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
 
Inför upphandling av kollektivtrafik med buss i tätorten (vilken genomfördes 2019) 
har Samhällsbyggnad genomfört en analys av lämplig linjedragning, tidtabeller och 
fordonskilometer. Samråd har också genomförts med flertalet olika presumtiva 
trafikoperatörer i enlighet med nationella riktlinjer för upphandling av kollektivtrafik 
med buss. 
 
Syftet med såväl Samhällsbyggnads analys som samråden som hölls var primärt att 
identifiera lämpliga villkor för trafikens utförande givet målsättningar om bland annat 
konkurrensmöjlighet/näringslivsutveckling, kostnadseffektivitet, tillgänglighet, 
hållbarhet och ökat resande med buss på kort och lång sikt. 
 
Analys och samråd resulterade i att den bästa helhetslösningen var att utgå från 
lämpliga fordon och fordonsmängder för högtrafik eftersom det minimerar antalet 
fordon (och chaufförer) i trafik. I praktiken medför mindre (små) bussar i lågtrafik ett 
behov av fler fordon än idag. 
 
Konsekvensen med små bussar i lågtrafik skulle således medföra högre totalkostnad 
för fordon och chaufförer, en obefintlig förändring av slitage på vägbanan då fler 
fordon trafikerar samtidigt under högtrafik, behov av större bussdepå med fler 
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parkeringsplatser och fler el-anslutningar samt behov av produktion av fler 
batterier.Den totala samhällsnyttan bedömdes maximeras i och med beslutet att 
trafikera tätorten med 13 st långentrébussar av Klass I. 
 
Befintligt avtal med Nobina Sverige AB för trafikering av Piteå tätort med el-bussar 
förutsätter trafikomfattningen motsvarande 13 fordon av typ enligt ovan. Nuvarande 
avtal gäller till och med 2031-06-30. 
 
Andra fordonstyper i trafik förutsätter i dagsläget ny upphandling. Ytterligare 
utredning, utöver den analys och de samråd som ägt rum synes i dagsläget obehövligt. 
Det kommer dock bli aktuellt med nya analyser och utredningar i samband med att 
arbetet med nästa upphandling och avtalsperiod inleds. Förberedande 
upphandlingsarbete inleds under 2026 och kommer då också att inkludera 
hänsynstagande till framtida anläggning av Norrbotniabanan, nytt resecentrum och 
kollektivt resande med tåg. 
 
Utifrån att en analys av likande karaktär som motionen föreslår genomfördes innan 
senaste upphandling och kommer även förgå kommande upphandlingar föreslår 
Kommunalledningsförvaltningen att Kommunfullmäktige anser motionen för 
färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Små bussar vid låg trafik 

• Politiskt anförande - Motion (SLP) Små bussar vid låg trafik 
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§ 116 Motion (SLP) om miljöfrågor och åtgärdskrav 
 Diarienr 22KS345 

Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen om miljöfrågor och åtgärdskrav för 
färdigbehandlad. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande:  
 
Att de brister som identifierats i motionen, utifrån enkäten Aktuell Hållbarhet, 
åtgärdas och verkställs.  
__________  
Kommunfullmäktige har den 20 juni 2022, § 97, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning.  
__________  
Kommunledningsförvaltningens yttrande:  
 
Motionen avser miljöfrågor och åtgärdskrav utifrån till kommunens svar i den 
nationella frivilliga enkäten som Aktuell Hållbarhet genomför årligen, vilket leder till 
en poängranking mellan Sveriges kommuner. De senaste åren har även en 
resultatanalys genomförts och förbättringsbehov lyfts fram och presenterats för plan- 
och tillväxtkommittén (styrgrupp för arbetet med handlingsplan Miljö, klimat och 
energi).  
Analysen återfinns i sin helhet i bilaga 1.  
 
Motionären anser att ett antal miljöåtgärder behöver genomföras. Sammanfattningsvis 
har behov av att följande frågor behöver utredas identifierats sedan tidigare:  
- Framtagande av plan för grön- och vattenstruktur  
- Utredning och förstärkt tillsyn avseende PFAS och PFOS i vatten  
- Framtagande av miljö och klimatkrav i riktlinje/anvisning för markanvisning samt 
efterlevnad vid byggnation av kommunen/bolag.  
- Hållbarhetskrav i samband med upphandling (inkl. demontering)  
- Framtagande av kemikalieplan  
 
Motionen tar upp många frågor vilket gör att svaret blir långt, respektive fråga 
besvaras nedan:  
 



Sammanträdesprotokoll 86 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

1. Har kommunen aktuella dokument som fyller funktionen av ett grön- och 
vattenstrukturprogram?  
 
Svar: Nej. Grön- och vattenstruktur i olika kategorier redovisas i Översiktsplan 2030, 
skyddsvärda vikar och kulturmiljöer. I ÖPns strategier anges förhållningssätt till de 
gröna miljöerna, men en förbättringspotential gällande den kvalitativa beskrivningen 
och värderingen av områdena finns. Dessutom har Länsstyrelsen i Norrbotten arbetat 
fram en regional handlingsplan för grönstrukturen i ett länsperspektiv. Framtagande av 
en grön- och vattenstrukturplan skulle kunna vara ett relevant styrande dokument för 
det.  
 
2. Med avseende på PFOS i ytvatten och PFAS i grundvatten, har kommunen påbörjat 
arbetet med att identifiera verksamheter och områden som bidrar till att 
miljökvalitetsnormen inte följs?  
 
Svar: Nej. PFOS och PFAS är ett känt område där ett utredningsarbete behöver göras, 
det kommer dessutom införas krav på kontroll av dricksvatten från år 2025 - Resurser 
för detta behöver tillsättas.  
 
3. Har kommunen genomfört åtgärder för att begränsa fortsatt spridning av PFAS och 
PFOS från dessa verksamheter och områden?  
 
Svar: Nej, se ovan svar  
 
4. Med avseende på PFOS i ytvatten och PFAS i grundvatten, har kommunen tagit 
fram en långsiktig plan för att stoppa eller begränsa kommande utsläpp och spridning? 
 
Svar: Nej, se ovan svar som kommer påvisa om behov av en långsiktig plan behövs.  
 
5. Har kommunen utövat tillsyn på den kommunala räddningstjänstorganisationen och 
ställt krav på hantering av brandskum som innehåller något av ämnena i PFAS så att 
miljökvalitetsnormerna för vatten kan följas?  
 
Svar: Nej, tillsyn bör beaktas i samband med kommande 
behovsutredning/tillsynsplanering.  
 
6. Finns utpekade framtida vattentäkter för kommunen, t.ex. i regional 
vattenförsörjningsplan, vattenplan eller motsvarande?  
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Svar: Nej, men arbete pågår i samband med framtagande av dricksvattenstrategin där 
potentiella framtida- och reservvattentäkter utreds.  
 
7. Med syfte att säkerställa att vattentäkter har ett erforderligt skydd, har kommunen 
gjort en översyn av vattenskyddsområdens föreskrifter och/eller avgränsningar för 
vattenskyddsområden som är beslutade före miljöbalkens ikraftträdande (1 januari 
1999)?  
 
Svar: Nej, resurser har fram till nu fokuserats på att få till stånd ett 
vattenskyddsområde för huvudvattentäkten (Svensbyfjärden) och nu när det har 
beslutats av länsstyrelsen behöver resurser i första hand läggas på att skylta/informera 
och planera tillsyn för det. Det finns 6 mindre grundvattentäkter beslutade före 1999, 
en är beslutad efter 1999. En översiktlig översyn har genomförts där man sett över att 
inga direkta risker förekommer för befintliga vattenskyddsområden. Tillsyn genomförs 
av miljö- och tillsynsnämnden.  
 
8. Har kommunen genomfört en miljöbedömning av gällande översiktsplan där man 
tagit med miljökvalitetsnormer (MKN) för vatten?  
 
Svar: Nej men MKN beaktas löpande i planprocessen ända ned till de större 
byggloven. De kommer även att beaktas i samband med kommande revidering av 
Översiktsplanen.  
 
9. Har kommunen ett systematiskt arbete för att ställa miljökrav på demonterbarhet vid 
nybyggnad, större ombyggnader och renoveringar av kommunägda lokaler och 
bostäder?  
 
Svar: Nej, det bör ses över i samband med att hållbarhetskriterier inarbetas i riktlinjer 
för inköp (se även svar nr.15).  
 
10. Ställer kommunen specifika miljö- och klimatkrav vid markanvisningar, 
överlåtelse/upplåtelse av mark för bostadsbyggande?  
 
Svar: Nej, inte systematiskt, men det har de senaste åren börjat tillkomma krav på att 
följa olika riktlinjer såsom dagvattenhantering och parkering i samband med 
markanvisnings- och exploateringsavtal. Ett brev till exploatören om hur man kan 
tänka för en hållbar stadsutveckling medföljer även. De senaste åren vid försäljning av 
kommunal mark, gått ut med en utökad intresseanmälan där vi ställer en del krav. 
Hänsyn och kravställan sker även utifrån framtagna planprogram, tex på material. 



Sammanträdesprotokoll 88 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

Redan idag finns det vissa krav, till exempel i handlingsplan för miljö, klimat och 
energi som anger att Miljöbyggnad silver ska eftersträvas när kommunkoncernen 
genomför byggnationer. Det finns dock anledning att ta fram en förankrad 
riktlinje/anvisning för markanvisning och vid byggnation av kommunkoncernen 
(kommun och kommunala bolag). Det bör vara möjliga att beakta utifrån varje givet 
exploaterings/ombyggnationsprojekt, t ex en lista med förslag på lämplig kravnivå 
gällande olika hållbarhetsfrågor och där minst ett antal av dessa ska vara uppfyllda 
som krav.  
 
11. Från och med 1 januari 2022 ställs krav på byggherren att upprätta en 
klimatdeklaration vid uppförande av byggnad. Ställer kommunen i sin roll som 
byggherre krav på gränsvärden med maximalt utsläpp av växthusgaser från byggnader 
som uppförs? (Ny)  
 
Svar: Nej, i dagsläget saknas data för att kunna sätta upp relevanta gränsvärden, men 
kan vara en sak att utveckla då kunskap från klimatdeklarationer har inhämtats för att 
känna till relevanta nivåer. Kommunen har redan beslutat om nya nyckeltal till VEP 
2023 gällande detta (Utsläpp av växthusgaser vid byggnation kg (CO2e)), men 
målvärde är ej satt pga ännu avsaknad av data.  
 
12. Köper kommunens verksamhet in 100 procent förnybar miljömärkt energi (el och 
värme)?  
 
Svar: Nej. Kommunen har avtal på 100 % grön el, men fjärrvärmen är i dagsläget inte 
helt fossilfri. Idag utgörs PiteEnergis reserver av oljepannor i både Piteå-Sjulnäs- och 
Norrfjärdennäten. Andelen olja är väldigt liten och övergången till 100% fossilfrihet 
pågår. Krav finns att vara helt fossilfria i fjärrvärmeproduktionen senast år 2030.  
 
13. Har kommunen ett systematiskt arbete för att minska energianvändningen i den 
kommunala verksamheten? (krav för Ja = minst 1,5 % årligen och sammanlagt 7,5 % 
de senaste 5 åren)  
 
Svar: Nej. Kommunkoncernen har redan kommit väldigt långt i 
energieffektivitetsarbetet då man var tidigt ute att arbeta systematiskt med frågan, som 
innebär att det är svårt att nå uppsatta frågekriterier. Kommunens nya målsättning till 
VEP 2023 gällande Energianvändning per yta, kWh/kvm är satt till -2 % årligen till år 
2030, vilket i sig är en utmaning.  
 
14 Har kommunen en politiskt antagen kemikalieplan (eller motsvarande systematisk 
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strategi) för att fasa ut och/eller minska användningen av farliga kemikalier i den 
kommunala verksamheten?  
 
Svar: Nej. Det finns beslutat att en sådan ska tas fram enligt "handlingsplan för miljö, 
klimat och energi", men resurser har ej tilldelats för uppdraget.  
 
15. Hur stor del av kommunens upphandlade produkter har krav på att de ska vara 
miljömärkta eller hållbarhetscertifierade?  
 
Svar: Krav ställs i olika omfattning idag, men är relativt spridd och någon systematisk 
uppföljning sker inte för båda inköpsorganisationerna förvaltningar och bolag. Arbete 
har försökts att initieras en längre tid för att få in det i upphandlingsförfarandet, men 
resurser saknas. Hållbarhetskriterier behöver lyftas in i riktlinjer för inköp. 

 

Yrkanden 

Anton Li Nilsson (C): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Miljöfrågor och åtgärdskrav 

• Politiskt anförande - Miljöfrågor och åtgärdskrav 
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§ 117 Motion (SLP) - Porsnäsfjärden 
 Diarienr 22KS476 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen om Porsnäsfjärden. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
att Porsnäsfjärden muddras upp så att en sjöliknande vattenspegel erhålles under den 
isfria tiden av året för minst en generations levnad. 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 26 september 2022, § 113, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande, den 20 februari 2024 
 
Motionen föreslår att det genomförs en muddring av Porsnäsfjärden i Norrfjärden. 
Motionen anför att det är viktigt för Norrfjärdens attraktivitet att fjärden muddras då 
det idag inte är vacker och finns en illa luktande doft till följd av uppgrundningen. 
Muddringen är tänkt att skapa ett mer attraktivt område för rekreation och motion, 
både sommar- och vintertid. Se bilagor för mer information.  
 
Porsnäsfjärden är ett grunt sel eller sjöliknande parti av den kustmynnande Alterälven. 
Älven har sitt inlopp i fjärdens norra ände och rinner sedan ut i den södra änden. 
Porsnäsfjärden är ca 1x1 km2 och ligger cirka 2 km uppströms älvens mynning vid 
kusten. 
 
I dag är fjärden mycket grund och växtligheten har ökat och den fortsätter öka i en allt 
snabbare takt. Vid kraftiga vindar eller perioder med ökad bioaktivitet (simmande gäss 
och svanar) kan grumlingen medföra att fjärden och älven nedströms blir kraftigt 
grumlad. Eftersom bottensedimentet består av gamla växtdelar, helt eller delvis 
nedbrutna kan det ibland uppstå att lukten från fjärden inte uppfattas som positiv.  
 
Att utföra en muddring blir en dyr affär och det kan bli svår att få tillstånd för att 
genomföra en sådan åtgärd, kommunen bestämmer inte i dessa ärenden. Muddring är 
en vattenverksamhet och eftersom den tänkta ytan är så stor blir det ett ärende för 
mark- och miljödomstolen (MoM). Omfattningen medför att en 
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Miljökonsekvensbeskrivning (MKB) måste tas fram. Sedan bedömer MoM om 
åtgärdens (muddringens) positiva effekt överväger de negativa förändring på 
naturmiljön som åtgärden orsakar. Alltså en förändring av det naturliga till något 
onaturligt.  
 
Ett ärende till mark- och miljödomstolen kostar uppskattningsvis 250 000 till 300 000 
och det är stor risk att det ändå blir avslag på muddringsansökan. 
 
En möjlig orsak till ett avslag från MoM är att orsaken till uppgrundningen är en 
naturlig process (landhöjning, sedimenttransport med älven) och en muddring är med 
andra ord en tillfällig lösning, den fördröjer en pågående, naturlig, process. Det 
kommer antagligen att ta många år innan en ny muddring behövs men den kommer att 
behövas. 
 
En annan aspekt som försvårar ett tillstånd från MoM är att fjärden idag är ett viktigt 
område för flyttande fågel, bland annat gäss och sångsvan. Sångsvan finns upptagen i 
bilaga 1 till fågeldirektivet och har därmed ett särskilt skydd, det samma gäller flera 
arter av gäss. Att muddra i Porsnäsfjärden blir logistiskt stort projekt. Om djupet skall 
ökas med till exempel 1,5 meter så innebär det 1 500 000 kubik muddermassor (150 
000 lastbilsflak) som ska hanteras och transporteras. I en MKB kommer det ingå en 
undersökning av sedimentet som ska muddras och först då vet man var massorna kan 
deponeras. De kan inte deponeras så att näringsämnen kan transporteras tillbaka till 
älven eller direkt ut till kusten. Det skulle öka halten näringsämnen i recipienten vilket 
inte är tillåtet. 
 
Eftersom vissa av dessa kustvattenförekomster i dagsläget inte uppnår 
Miljökvalitetsnormen (MKN) med avseende på belastning av näringsämnen blir det än 
svårare att få en muddring godkänd. Vi får inte försämra dagens tillstånd eller 
genomföra något som kan medföra att MKN inte uppnås. Att, under själva 
muddrandet, helt förhindra en ökad transport av till exempel näringsämnen till 
Håkansöfjärden och sedan vidare är inte omöjligt men är kostsamt. De extra 
skyddsåtgärder som måste vidtas vid muddringen för att förhindra grumling (spridning 
av sedimentet nedströms) fördyrar troligen muddringen ytterligare. Det är svårt att 
hitta kostnadsuppgifter eftersom liknande projekt normalt inte genomförs. De 
uppgifter för planerade kostnader som finns gäller oftast muddringar av hamnar eller 
segelrännor där ökade intäkter (anpassning till större fartyg) motiverar de höga 
kostnaderna. Muddringar av lik stora hamnområden (1x1 km) har beräknats kosta allt 
från 60 miljoner till 350 miljoner.  
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Muddring (inkl. omhändertagande av muddermassor) uppskattas utifrån det kosta 50 
till 100 miljoner.  
 
Utifrån dessa förutsättningar är det inte ekonomiskt försvarbart att varken ansöka om 
eller i det fall tillstånd ges muddra Porsnäsfjärden. Kommunledningsförvaltningen 
föreslår Kommunfullmäktige att avslå motionen om Porsnäsfjärden.  

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Porsnäsfjärden 

• Karta Porsnäsfjärden 

• Bild 1 

• Bild 2 

• Bild 3 

• Bild 4 

• Politiskt anförande - Motion om Porsnäsfjärden 
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§ 118 Motion (SLP) om lokal upphandling från 
landsbygden 

 Diarienr 22KS440 

Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen om lokal upphandling från landsbygden för 
färdigbehandlad. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
att man använder sig av Skellefteås metod för upphandling av lokal mat, fullt ut eller 
delar av denna. 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 26 september 2022, § 115, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
 
Efter kontakter med Skellefteå framgår att det som upphandlats enligt det som i 
motionen benämns som Skellefteåmodellen är ett samarbete mellan bondgårdar och 
kök när det gäller studiebesök, sociala medier mm i syfte att sprida kunskap om hur 
mat produceras och varför det är viktigt att det finns producenter/bönder i vårt 
närområde. Upphandlingen har inget kontraktsvärde eftersom upphandlingen inte 
gäller upphandling av livsmedel utan en tjänst. De kök som har avtal med en lokal 
bondgård för studiebesök mm har dock möjlighet att också köpa kött. 
 
Piteå kommun tillämpar redan idag en liknande modell för upphandling av livsmedel 
som beskrivs som Skellefteåmodellen men då när det gäller upphandling av ägg. Den 
upphandlingens primära syfte är upphandling av ägg och sekundärt ges möjlighet till 
studiebesök och kontakter på olika sätt med en lokal leverantör. Skillnaden är att när 
det gäller Piteå kommuns upphandling av ägg så är upphandlingen av livsmedel 
huvudsyftet och möjlighet till studiebesök och liknande en möjlighet att nyttja efter 
önskemål. 
 
Bedömningen från både måltidsservice och skola är att Skellefteåmodellen som den 
beskrivs av företrädare för Skellefteå kommun inte är lika tillämpbar i Piteå kommun 
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som i Skellefteå kommun på grund av den struktur för måltidsservice som Piteå 
kommun har. 
 
Det finns dock inte några hinder för att använda en liknande modell som Skellefteå i 
samband med upphandling, något som görs redan idag. 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att det i första hand är en 
verksamhetsfråga om verksamheterna ska utveckla ett samarbete med lokala bönder 
genom att t.ex. avtala om studiebesök eller annat. 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår utifrån att liknande modeller som används i 
Skellefteå redan används i upphandlingar att Kommunfullmäktige anser motion 
färdigbehandlad.  

 

Yrkanden 

Anton Li Nilsson (C): Bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Lokal upphandling enligt Skellefteåmetoden 

• Politiskt anförande - Motion om lokal upphandling från landsbygden 
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§ 119 Motion (V) om skolfrukost 
 Diarienr 23KS340 

Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen om skolfrukost för färdigbehandlad då 
motionssvaret bedöms svara upp mot motionens intentioner.  

Reservationer 

Gunilla Wallstén (M) och Margareta Hägglöf (M) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anna Bergström (V) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
att det i Piteå skyndsamt ska utredas former och kostnader för fri skolfrukost i Piteås 
grundskolor. 
 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 29 maj 2023, § 183, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande.  
 
Kommunledningsförvaltningen har tillsammans med Utbildningsförvaltningen och 
Fastighets- och serviceförvaltningen utrett motionen.  
 
Skollagen slår fast att grundskolorna ska erbjuda ”näringsriktiga skolmåltider” utan 
kostnad (Skollag, 2010:800, 10 §) men just frukost nämns inte specifikt. 
Livsmedelsverket (2019b) säger att det kan vara en fördel om skolan kan erbjuda 
frukost för de barn som inte kan äta frukost hemma. Några skolor, de flesta i 
Stockholmsområdet, har erbjudit frukost till sina elever, till exempel i ett pilotprojekt 
som utfördes av Botkyrka kommun tillsammans med mejeriföretaget Arla (Lochow 
och Grundkvist, 2018). Idag serverar 45 av 290 kommuner skolfrukost och trycket på 
att fler huvudmän ska servera frukost i grundskolan ökar från politiska partier och 
organisationer, som t.ex. Röda Korset, samtidigt som diskussioner förs kring vilka av 
tillkortakommandena i samhället som skolan ska, bör och kan kompensera för. 
 
De olika aspekterna att förhålla sig till sorterar under två huvudsakliga inriktningar: 1) 
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ideologiska och 2) uppdragsmässiga. Den första aspekten tar hänsyn till huruvida och i 
vilken utsträckning barns livsförhållanden och möjligheter till ett gott liv ska lösas av 
skolan och/eller andra samhällsinstanser och faller därmed utanför denna 
tjänsteskrivelse. Den andra aspekten tar hänsyn till huvudmannens reella 
konsekvenser, förutsättningar och möjligheter i stort att lösa det uppdrag man 
eventuellt kan få och tjänsteskrivelsen utgår från denna aspekt. 
 
Piteå kommun har preliminärt 4 594 inskrivna barn i kommunens grundskolor 
höstterminen 2023 enligt uppgift från Utbildningsförvaltningen. Av dessa är 
preliminärt 1 730 elever inskrivna på fritidshem. Rätt till fritidshemsplats har elever 
upp till 13 år. På fritidshem äter idag uppskattningsvis ca 60 % eller 1 038 inskrivna 
barn frukost. Därmed är tillkommande antal grundskoleelever som ska beredas 
möjlighet att äta frukost 3 556. 
 
Frukost erbjuds måndag till fredag under samma former som fritidshemmen idag 
serverar frukost, det vill säga ett buffébord dukas upp under vardagar utifrån befintlig 
frukostmeny i den ordinarie serveringslinjen vid respektive skola. Vi utgår från att alla 
som bereds möjlighet att äta frukost gör det. 
 
Måltidsservice bedömer att det är praktiskt genomförbart att justera verksamheten för 
att erbjuda frukost på kommunens grundskolor men att justering av måltidspersonalens 
arbetstider krävs (förlängd arbetstid vid vissa enheter och/eller rekrytering av fler 
personal vid andra enheter), ökat matsvinn uppstår liksom ökade kostnader. Vid vissa 
enheter krävs eventuellt ut- eller ombyggnad för att anpassa kökets möjligheter att 
förvara tillkommande frukostprodukter, avser främst kyl- och frysutrymmen. 
Tillkommande investeringskostnader för detta är inte medtaget i nedanstående 
beräkningar utan kräver ytterligare utredning. Nedan återges ett överslag rörande 
tillkommande kostnader: 
 
- Personalkostnader 
- Livsmedelskostnader 
- Förbrukningsinventarier/ övriga kostnader 
- Driftskostnader 
 
Personalkostnader 
I vilken mån arbetstider behöver justeras för att kunna erbjuda alla elever frukost har 
inte varit möjlig att utreda exakt men en realistisk uppskattning har skett. I 10 kök 
bedöms att det finns möjlighet att utöka tjänstgöringsgraden. I 7 kök behöver 
ytterligare personer rekryteras, vilket vi befarar kan bli svårt dels utifrån att det är svårt 
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att rekrytera personal med rätt kompetens, dels att det rör sig om högst 4 timmars 
anställning. Övriga kök bedöms klara det med befintlig personalstyrka. Uppskattad 
tillkommande arbetstid per dag: 65 timmar, vilket motsvarar ca 8 årsarbetare. 
Genomsnittlig lön/årsarbetare inkl personalomkostnader: 480 tkr, prisnivå 2023 
Personalkostnad per år: 3,8 mkr 
 
Livsmedelskostnader 
Vi antar att de tillkommande 3 556 elever som erbjuds möjlighet äter frukost. 
Dagligen är 10 % frånvarande på grund av sjukdom eller annat. Snittkostnad för 
frukost är 7,70 kronor, prisnivå 2023. Ett läsår består av 179 dagar, vilket innebär en 
tillkommande livsmedelskostnad om 4,4 miljoner kr/år. 
 
Förbrukningsinventarier/övriga kostnader 
Tillkommande kostnad för förbrukningsinventarier och övriga kostnader beräknas 
uppgå till 520 tkr/år. 
 
Tillkommande driftskostnader bedöms uppgå till 25 tkr/år. 
 
Det finns ur ekonomisk synvinkel inte förutsättningar att erbjuda skolfrukost till alla 
grundskoleelever om inte resurser tillskjuts. Tillkommande kostnader för personal, 
livsmedel, förbrukningsinventarier/övriga kostnader och driftskostnader uppskattas 
uppgå till 8,8 mkr. Till detta ska även investeringskostnader för utökade kyl- och 
frysförvaring samt eventuella utbyggnader av kök läggas, vilket inte är medräknat i 
denna översiktliga kostnadsbedömning. Därutöver bedöms matsvinnet öka.  
Slutsatsen är ett det är organisatoriskt fullt möjligt att erbjuda skolfrukost men att det 
skulle tillkomma en kostnad för kommunen på drygt 8 mkr, som i dagsläget inte finns 
i budgeten för Fastighets- och servicenämnden.  

 

Yrkanden 

Anton Li Nilsson (C) och Stina Carlsson (V): Bifall till Kommunstyrelsens förslag.  

Håkan Johansson (M): Avslag på motionen om skolfrukost. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 



Sammanträdesprotokoll 98 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

Beslutsunderlag 

• Motion V - Skolfrukost 

• Politiskt anförande - Motion (V) Skolfrukost 
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§ 120 Motion (SLP) - Vänort med Ukraina 
 Diarienr 22KS675 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen om vänort med Ukraina 
för färdigbehandlad. 

Reservationer 

Magnus Häggblad (SD) och Ulf Lindeberg (SD) reserverar sig mot beslutet.  

  

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Anders Nordin (SLP) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
att Piteå etablerar en vänort med en lämplig passande Ukrainsk stad/kommun 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 28 november 2022, § 168, remitterat ärendet till 
kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande: 
 
Utifrån nuvarande krigssituation ser Piteå kommun inte möjligheten att i nuläget starta 
ett givande vänortsutbyte med en ukrainsk kommun. Kommunledningsförvaltningen 
arbetar dock med att förbereda andra former av samarbete när bättre förutsättningar 
ges.  
 
Piteå kommun deltar därför i ett nätverk, lett av ICLD som syftar till att starta 
kommunala partnerskap mellan svenska och ukrainska kommuner. I nuläget så pågår 
utbildning kring hur ett sådant partnerskap ska se ut, vilka svårigheter och möjligheter 
som finns, mm. Vidare så pågår också ett arbete med att ”matcha” svenska och 
ukrainska kommuner med varandra. Kontakt har nu tagits med Lutsk kommun i 
Ukraina. 
 
De kommunala partnerskapen som drivs genom ICLD syftar till att stärka den lokala 
demokratin men det hindrar inte att civilsamhället även engagerar sig inom andra 
områden och att det på sikt kan utvecklas så att kommunerna sluter ett vänortsavtal 
med varandra. 
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Ett ärende om att starta upp ett förberedelseprojekt med Lutsk i Ukraina för att starta 
upp ett kommunalt partnerskap är redo för beslut. Kommunalt partnersskap är inte 
samma som vänort men är ett bra första steg i samma anda. 
Kommunledningsförvaltningen förslår därför att Kommunfullmäktige beslutar att anse 
motionen som färdigbehandlad.  

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S): Bifall till Kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Vänort med Ukraina 

• Politiskt anförande - Motion (SLP) Vänort med Ukraina 
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§ 121 Motion (SD) om modulära kärnkraftverk 
 Diarienr 23KS277 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen om modulära kärnkraftverk. 

Reservationer 

Ellinor Sandlund (M), Karl-Erik Jonsson (M), Jan-Eric Sandberg (M), Gunilla 
Wallstén (M), Lage Hortlund (SD), Margareta Hägglöf (M) och Ulf Lindeberg (SD) 
reserverar sig mot beslutet. 

  

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamoten Magnus Häggblad (SD) har inkommit med ovan 
rubricerade motion och yrkar följande: 
 
Att Piteå kommun snarast bör verka för att få till stånd byggandet av ett, helst flera så 
kallade modulära kärnkraftverk då Piteås läge vid havet gör detta ytterst lämpligt. 
__________ 
Kommunfullmäktige har den 29 maj 2023, § 182, remitterat ärendet till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
Kommunledningsförvaltningens yttrande: 
 
Motionen framförd av Sverigedemokraterna föreslår att Piteå kommun ska verka för 
byggandet av modulära kärnkraftverk, med motivationen att möta den ökande 
elektricitetsförbrukningen och stärka kommunens position genom att erbjuda billig 
och säker elleverans. Motionen understryker Piteås geografiska lämplighet och 
potentialen att attrahera företag och yrkesutbildad arbetskraft. 
 
Energiproduktion, särskilt kärnkraft, regleras på nationell nivå och omfattar 
omfattande säkerhetskrav och miljöbedömningar enligt kärntekniklagen (1984:3) och 
miljöbalken (1998:808). 
 
Det är viktigt att notera att beslut om energiförsörjning, inklusive etablering av 
kärnkraftsanläggningar, kräver omfattande utredningar och godkännanden från Statens 
kärnkraftsinspektion samt Strålsäkerhetsmyndigheten. Dessa processer syftar till att 
säkerställa att alla aspekter av säkerhet och miljöpåverkan är väl undersökta och 
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hanterade i enlighet med svensk och internationell lagstiftning. 
 
Med beaktande av ovanstående argument och den rådande juridiska ramen, 
rekommenderas att motionen om att Piteå kommun ska verka för byggandet av 
modulära kärnkraftverk avslås. Ansvaret och befogenheten för sådana beslut ligger 
utanför kommunens jurisdiktion och kräver nationell koordination och godkännande. 
Det är dock viktigt att kommunen fortsätter att engagera sig i frågor om hållbar 
utveckling och energiförsörjning inom ramen för sina befogenheter, genom att 
exempelvis främja energieffektivitet och förnybar energiproduktion. 
 
Det rekommenderas att Kommunfullmäktige istället fokuserar på att stödja initiativ 
och projekt som ligger inom kommunens befogenheter och som bidrar till en hållbar 
och trygg energiförsörjning för Piteås invånare och näringsliv. 

 

Yrkanden 

Kata Nilsson (S) och Mats Dahlberg (SD): Bifall till Kommunstyrelsens förslag.  

Magnus Häggblad (SD), Håkan Johansson (M) och Lage Hortlund (SD): Bifall till 
motionen om modulära kärnkraftverk. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på de två förslagen och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

• Motion SD - Modulära kärnkraftverk 

• Politiskt anförande - Motion (SD) om modulära kärnkraftverk 
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§ 122 Avsägelse ledamot (S) - Kultur- och fritidsnämnden 
2023-2026 

 Diarienr 22KS414 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Sara Larssons (S) avsägelse från uppdraget som 
ledamot i Kultur- och fritidsnämnden.  

  

Fyllnadsval genomförs vid senare tillfälle. 

Ärendebeskrivning 

Sara Larsson (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i Kultur- och fritidsnämnden.  

  

Inga inkomna nomineringar. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till förslaget 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 
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§ 123 Avsägelse ersättare (S) - Barn- och 
utbildningsnämnden 2023-2026 

 Diarienr 22KS410 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Inga Johanssons (S) avsägelse från uppdraget som 
ersättare i Barn- och utbildningsnämnden.  

  

Kommunfullmäktige utser Agneta Johanssons (S) till ersättare i Barn- och 
utbildningsnämnden för resterande del av mandatperioden.  

Ärendebeskrivning 

Inga Johansson (S) avsäger sig uppdraget som ersättare i Barn- och 
utbildningsnämnden. 

  

Socialdemokraterna nominerar Agneta Johanssons (S). 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till förslaget 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 
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§ 124 Avsägelse ersättare (S) - Socialnämnden 2023-2026 
 Diarienr 22KS411 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Jessica Hjeltes (S) avsägelse från uppdraget som 
ersättare i Socialnämnden.  

  

Fyllnadsval sker vid senare tillfälle. 

Ärendebeskrivning 

Jessica Hjelte (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i Socialnämnden.  

  

Inga inkomna nomineringar. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till förslaget 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 
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§ 125 Avsägelse av ledamot (S) - Kommunfullmäktige 
mandatperioden 15 oktober 2022-14 oktober 2026 

 Diarienr 22KS396 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Jessica Hjeltes (S) avsägelse från uppdraget som 
ledamot i Kommunfullmäktige 

  

Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen att genom rösträkning utse ny 
ledamot i Kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Jessica Hjelte (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i Kommunfullmäktige.  

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till förslaget 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 
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§ 126 Avsägelse nämndemän vid Luleå Tingsrätt 2024-
2027 

 Diarienr 23KS108 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Inga Johanssons (S) avsägelse från uppdraget som 
nämndeman vid Luleå Tingsrätt.  

  

Fyllnadsval genomförs vid senare tillfälle. 

Ärendebeskrivning 

Inga Johansson (S) har avsagt sig uppdraget som nämndeman vid Luleå Tingsrätt.  

  

Inga nomineringar har inkommit. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till förslaget 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 
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§ 127 Redovisning av anmälda handlingar  

Beslut 

Kommunfullmäktige tar del av anmälda handlingar. 

Ärendebeskrivning 

Handlingar som inkommit till Kommunledningsförvaltningen för kännedom till 
Kommunfullmäktige. 

Övrigt 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Anmälda handlingar 

• Protokoll Samordningsförbundet Södra Norrbotten 2024-02-29 (dnr 24KS79-1) 

• Kommunala pensionärsrådet protokoll 2024-02-26 (dnr 24KS80-1) 

• Kommunala tillgänglighetsrådets protokoll från den 29 februari 2024 (dnr 24KS81-
1) 

• Kommunala förebygganderådet Protokoll 2024-02-29(dnr 24KS77-3) 

• Norrbotniabanan ABs synpunkter på Nationell Plan 2026-2037(dnr 24KS268-1) 

• Protokoll - MIljö- och tillsynsnämnden 2024-03-05(dnr 24KS17-2) 

• Sammanträdesprotokoll Samhällsbyggnadsnämnden 2024-02-21(dnr 24KS18-2) 

• Omfördelning av statliga medel för  ensamkommande barn - 
Samhällsbyggnadsnämnden 2024-03-19(dnr 24KS293-1) 

• Luleå kommun - Utvecklingsplan Porsön, fördjupning av översiktsplanen(dnr 
24KS1-9) 

• Protokoll Samhällsbyggnadsnämnden 2024-03-19 (dnr 24KS18-3) 

• Protokoll Socialnämnden 2024-03-20 §§37-52(dnr 24KS19-2) 

• Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-04-22 §§29-41(dnr 24KS16-3) 

• Näringslivsrådets protokoll 2024-04-16(dnr 24KS76-2) 
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• Protokoll - Gemensam kost- och servicenämnd Piteå och Luleå 2024-04-23(dnr 
24KS22-1) 

• Protokoll Fastighets- och servicenämnden 2024-04-24(dnr 24KS20-1) 

• Protokoll Kommunstyrelsen 2024-04-29 § 112 signerat(dnr 24KS25-5) 

• Protokoll Kommunstyrelsen §§ 90-111, 113-149(dnr 24KS25-6) 

• Tertialbokslut IT Norrbotten 2024-01--2024-04(dnr 24KS69-1) 
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§ 128 Motion (SLP) - Generellt undantag mot förbudet att 
elda trädgårdsavfall på tomten 

 Diarienr 24KS365 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om Generellt undantag mot förbudet att elda 
trädgårdsavfall på tomten, till Miljö- och tillsynsnämnden för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om 
generellt undantag mot förbudet att elda trädgårdsavfall på tomten.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. 
Förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Miljö- och tillsynsnämnden för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Generellt undantag mot förbudet att elda trädgårdsavfall på tomten 
signering 
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§ 129 Motion (SLP) - vid anordnade av offentlig majbrasa 
så räcker det med att informera om plats och tid till 
Räddningstjänsten 

 Diarienr 24KS381 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om, vid anordnade av offentlig majbrasa så 
räcker det med att informera om plats och tid till Räddningstjänsten, till Miljö- och 
tillsynsnämnden för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om 
generellt undantag mot förbudet att elda trädgårdsavfall på tomten.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. 
Förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till Miljö 
och tillsynsnämnden för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Generellt undantag mot förbudet att elda trädgårdsavfall på tomten 
signering 
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§ 130 Motion (SLP) - Halkkörning för hemtjänstpersonal 
 Diarienr 24KS269 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om halkkörning för hemtjänstpersonal till 
Socialnämnden för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om 
halkkörning för hemtjänstpersonal.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
Motion: 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven och 
förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Socialnämnden för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Halkkörning för hemtjänstpersonal 

 
  



Sammanträdesprotokoll 114 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

§ 131 Motion (SLP) (SJV) - Översyn av antalet anställda i 
Piteå kommun 

 Diarienr 24KS297 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om översyn av antalet anställda i Piteå 
kommun till Kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) och Johnny Åström (SJV) har 
lämnat in en motion om Översyn av antalet anställda i Piteå kommun.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven och 
förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Översyn av antalet anställda i Piteå Kommun 
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§ 132 Motion (MP) - Sänkning av hastighetsgränsen vid 
förskolor 

 Diarienr 24KS414 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om sänkning av hastighetsgränsen vid 
förskolor till Samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Mats Dahlberg (MP) har lämnat in en motion om 
sänkning av hastighetsgränsen vid förskolor i Piteå kommun.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven och 
förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (MP) - Sänkning av hastighetsgränsen vid förskolor 
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§ 133 Motion (SLP) - Skyddat boende i kvinnojourens regi 
 Diarienr 24KS395 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om Skyddat boende i kvinnojourens regi, till 
Socialnämnden för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om 
Skyddat boende i kvinnojourens regi.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. 
Förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Socialnämnden för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Skyddat boende i kvinnojourens regi 
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§ 134 Motion (M) - Ändring av utbetalning 
omställningsstöd enligt OPF-KL18 

 Diarienr 24KS379 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om ändring av utbetalning omställningsstöd 
enligt OPF-KL18, till Kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Håkan Johansson (M) har lämnat in en motion om 
Ändring av utbetalning omställningsstöd enligt OPF-KL18.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. 
Förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (M) - Ändring av utbetalning omställningsstöd enligt OPF-KL18 
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§ 135 Motion (MP) - Riktlinjer för skötsel av vägkanter 
för att gynna pollinatörer 

 Diarienr 24KS413 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om riktlinjer för skötsel av vägkanter för att 
gynna pollinatörer till Samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Mats Dahlberg (MP) har lämnat in en motion om 
riktlinjer för skötsel av vägkanter för att gynna pollinatörer.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven och 
förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (MP) - Riktlinjer för skötsel av vägkanter för att gynna pollinatörer 
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§ 136 Motion (M) - Inför utmaningsrätt i kommunal 
verksamhet 

 Diarienr 24KS380 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om inför utmaningsrätt i kommunal 
verksamhet, till Kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Håkan Johansson (M) har lämnat in en motion om inför 
utmaningsrätt i kommunal verksamhet.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. 
Förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (M) - Inför utmaningsrätt på kommunal verksamhet 
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§ 137 Motion (SLP) -  Mätning av avloppsslam avseende 
förekomst av narkotika 

 Diarienr 24KS394 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om mätning av avloppsslam avseende 
förekomst av narkotika, till Kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om 
mätning av avloppsslam avseende förekomst av narkotika.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. 
Förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Mätning avloppsslam avseende förekomst av narkotika 
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§ 138 Motion (MP) - Färdmedelsneutral reseersättning för 
förtroendevalda 

 Diarienr 24KS417 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om färdmedelsneutral reseersättning för 
förtroendevalda till Kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Mats Dahlberg (MP) har lämnat in en motion om 
färdmedelsneutral reseersättning för förtroendevalda.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven och 
förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (MP) - Färdmedelsneutral reseersättning för förtroendevalda 
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§ 139 Motion (SLP) - Särskild fullmäktigeberedning för 
motioner 

 Diarienr 24KS364 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om Särskild fullmäktigeberedning för 
motioner, till Kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om 
särskild fullmäktigeberedning för motioner.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. 
Förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till 
Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (SLP) - Fullmäktigeberedning 
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§ 140 Motion (MP) - Kemikalieplan 
 Diarienr 24KS420 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen om kemikalieplan till Miljö- och 
tillsynsnämnden för beredning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Mats Dahlberg (MP) har lämnat in en motion om 
kemikalieplan.  
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, 
vilken utgår från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven och 
förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till Miljö- 
och tillsynsnämnden för beredning. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Motion (MP) - Kemikalieplan 
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§ 141 Interpellation (SLP) - Beredskapskyrkogårdar 
 Diarienr 24KS291 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen om Beredskapskyrkogårdar får 
ställas till Magnus Nyström (S) ordförande i Samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Ordförande besvarar, om möjligt interpellationen vid nästkommande 
fullmäktigesammanträde. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en interpellation om 
Beredskapskyrkogårdar, ställd till Magnus Nyström (S) ordförande i 
Samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Följande formkrav för interpellationer ställs upp i Kommunfullmäktiges 
arbetsordning, vilken utgår från Kommunallagen. 
• Ska vara skriftlig 
• Ska vara egenhändigt/elektroniskt undertecknad av ordinarie ledamot/tjänstgörande 
ers i Kommunfullmäktige  
• Får ej ställas av flera ledamöter 
• Ska ha bestämt innehåll och vara försedd med motivering  
• Får ställas till ordförande i Kommunstyrelse och nämnd, fullmäktigeberedning och 
kommunalråd  
• Ska avse något som ligger inom den kommunala kompetensen 
• Får inte gälla myndighetsutövning mot enskild person eller företag 
• Allmänpolitiska frågor ska inte ställas via interpellation 
• Bör endast ställas i angelägenheter av större intresse för kommunen 
 
Utifrån formkraven för interpellationer anses endast Anders Nordin (SLP) vara 
interpellant. Kommunledningsförvaltningens bedömning är att interpellationen därmed 
följer formkraven och omfattas av den kommunala kompetensen. Förvaltningens 
förslag är därför att Kommunfullmäktige godkänner att interpellationen ställs. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Interpellation (SLP) - Beredskapskyrkogårdar 
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§ 142 Interpellation (SLP) - Markbygden Ett, ansökan om 
rekonstruktion 

 Diarienr 24KS302 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationens frågor 1-6 om Markbygden Ett, 
ansökan om rekonstruktion får ställas till Patric Lundström (S) eller Kata Nilsson (S), 
Kommunalråd. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationens frågor 7-8 om Markbygden Ett, 
ansökan om rekonstruktion inte får ställas till Patric Lundström (S) eller Kata Nilsson 
(S), Kommunalråd. 
 
Kommunalrådet besvarar, om möjligt interpellationen vid nästkommande 
fullmäktigesammanträde. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en interpellation om 
Markbygden Ett, ansökan om rekonstruktion, ställd till Patric Lundström (S) eller Kata 
Nilsson (S), Kommunalråd.. 
 
Följande formkrav för interpellationer ställs upp i Kommunfullmäktiges 
arbetsordning, vilken utgår från Kommunallagen. 
• Ska vara skriftlig 
• Ska vara egenhändigt/elektroniskt undertecknad av ordinarie ledamot/tjänstgörande 
ers i Kommunfullmäktige  
• Får ej ställas av flera ledamöter 
• Ska ha bestämt innehåll och vara försedd med motivering  
• Får ställas till ordförande i Kommunstyrelse och nämnd, fullmäktigeberedning och 
kommunalråd  
• Ska avse något som ligger inom den kommunala kompetensen 
• Får inte gälla myndighetsutövning mot enskild person eller företag 
• Allmänpolitiska frågor ska inte ställas via interpellation 
• Bör endast ställas i angelägenheter av större intresse för kommunen 
 
Utifrån formkraven för interpellationer anses endast Anders Nordin (SLP) vara 
interpellant. 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är därmed att interpellationen följer 
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formkraven och frågorna 1-6 bedöms omfattas av den kommunala kompetensen. 
Frågorna 7-8 anses inte omfattas av den kommunala kompetensen eftersom 
kommunen inte är ansvarig eller kan påverka ställningstagandet hos ett enskilt företag. 
Förvaltningens förslag är därför att Kommunfullmäktige godkänner att 
interpellationens frågor 1-6 får ställas. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Interpellation (SLP) - Markbygden Ett har ansökt om rekonstruktion 

 
  



Sammanträdesprotokoll 128 (129) 

Kommunfullmäktige  

 
 

Datum 2024-05-27 
 

§ 143 Fråga (MP) - När får även Piteå tillgång till ett 
Fritidsbibliotek 

 Diarienr 24KS390 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fråga om, När får även Piteå tillgång till ett 
Fritidsbibliotek, får ställas till Kata Nilsson (S), Kommunalråd. 
 
Kommunalrådet besvarar frågan vid sammanträdet. 

  

Kommunfullmäktige anser frågan besvarad. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Mats Dahlberg (MP) har lämnat in en fråga om: När får 
även Piteå tillgång till ett Fritidsbibliotek, ställd till Kata Nilsson, Kommunalråd. 
 
Följande formkrav för fråga ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, vilken 
utgår från Kommunallagen. 
• Ska vara skriftlig 
• Ska vara egenhändigt/elektroniskt undertecknad av ordinarie ledamot/tjänstgörande 
ers i Kommunfullmäktige  
• Får ej ställas av flera ledamöter 
• Ska ha bestämt innehåll 
• Får innehålla kort inledande förklaring men behöver inte motiveras. 
• Frågan bör besvara sakfrågor i okomplicerade ämnen. 
• Får ställas till ordförande i Kommunstyrelse och nämnd, fullmäktigeberedning och 
kommunalråd  
• Ska avse något som ligger inom den kommunala kompetensen 
• Får inte gälla myndighetsutövning mot enskild person eller företag 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att frågan följer formkraven och 
omfattas av den kommunala kompetensen. Förvaltningens förslag är därför att 
Kommunfullmäktige godkänner att frågan ställs. 

 

Yrkanden 

Cristian Bergvall (S): Bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition och finner att det endast föreligger ett förslag vilket 
blir Kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Fråga - När får även Piteå tillgång till ett Fritidsbibliotek (MP) 
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